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Leiestreek

Een tafeltje boeken kan even
niet meer, maar een lekkere
maaltijd afhalen of laten 
leveren wél. En dus geven 
wij graag enkele tips om jouw
honger te stillen! Je eigen take -
away-initiatief aanmelden
en/of nóg meer tips via
hln.be/helpdehoreca

• ‘T WIT KASTEEL
Kortrijk
Doorniksesteenweg 210
www.witkasteel.be

Hedendaagse gerechten uit de
Franse keuken, aangevuld met
seizoensuggesties. Een specia-
le vermelding verdient de uit-
muntende en gevarieerde wijn-
kaart.

• BISTRO DESANTO
Kortrijk
Louis Verweestraat 1
www.bistrodesanto.be

De klassieke specialiteiten zo-
als kalfszwezeriken, piepkui-
ken, karnemelkstampers, en
meer kunnen vanaf nu worden
afgehaald in het weekend. 

• NOEN
Kortrijk
Izegemsestraat 433
www.devrijevalk.be

Hier vind je alles wat je van een
toonaangevende broodjeszaak
verwacht: verse belegde brood-
jes, maar ook salades, wraps
(koud en warm) en focaccia’s.

• BISTRO SAPRISTI
Waregem
Stormestraat 14
Facebook: Bistro Sapristi

Thais en Italiaans genieten,
maar dan thuis. Een  greep uit
het aanbod: pata negra met
toast, kip thai, stoofpotje van
everzwijn,  ravioli met rivier-
kreeftjes, en veel meer. 

• CALAVERA
Wevelgem
Kortrijkstraat 357 
www.calavera.be

‘Casual foodsharing’: eenvou-
dige gerechten vol smaak om te
delen. Wereld-gerechten en ta-
pas worden er gecombineerd
met craft cocktails, bier en wijn.

• FRITUUR BOSSUWE
Wevelgem
Kortrijkstraat 396 
www.bossuwe.be

Iedere middag- en avond (uit-
gezonderd vrijdagavond) leve-
ren de medewerkers je frietjes
(en veel meer!) met de grootste
zorg tot bij u thuis. Ze leveren
gratis vanaf 30 euro  in Wevel-
gem.

• PIZZERIA PRIMAVERA
Kortrijk
Aalbeeksesteenweg 62
www.pizzeriaprimavera.be

Hier heeft u de keuze uit meer
dan 30 vers bereide en rijkelijk
versierde steenoven pizza's, ge-
maakt volgens de Italiaanse
traditie. Voor het deeg is er een
rijstijd van maar liefst 24 uur.

WAREGEM
Over een week verdwijnen 
de witte huisvuilzakken: al 11.300
oude exemplaren ingeruild
Sinds 1 september zijn er in Waregem al 11.340 witte
huisvuilzakken omgeruild tegen nieuwe, grijze
exemplaren. Dat blijkt uit een schriftelijke vraag van
gemeenteraadslid en fractieleider Michiel Vande-
walle (N-VA/Open Vld).

Over exact een week, op 1 december, houden de be-
kende witte huisvuilzakken op te bestaan. De ophaal-
rondes nemen vanaf die datum enkel nog de nieuwe,
grijze exemplaren mee. Het is wel nog mogelijk om
de oude zakken tot het einde van dit jaar om te ruilen
in het stadhuis of de verschillende containerparken.
In het stadhuis ging het om 4.730 grote en 4.740 kleine
zakken, in de containerparken samengeteld om 1.870
zakken. «Slechts weinig inwoners weten het, maar in
de stadswinkel kan je ook losse zakken inwisselen.
Nu de omruilperiode op zijn einde loopt, vind ik het
belangrijk dat de inwoners dit weten», zegt Vande-
walle.
«Die oude soort krijgt ook een tweede leven, laat sche-
pen van Milieu Maria Polfliet (CD&V) weten. Ze zullen
hergebruikt worden voor de openbare vuilnisbakken
langs de weg, aan begraafplaatsen, aan de stedelijke
sportinfrastructuur en aan de ontmoetingscentra. 

(PNW)

Ook al bizarre foto’s van bloeien-
de narcissen gezien op sociale
media? Ze zijn niet vals. Narcis-
sen zijn voorjaarsbloemen die
normaal de lente aankondigen.
Maar in een tuin in Marke staan
ze nu, eind november al in bloei.

Er circuleert ook een foto van een
Japanse sierkers, eveneens in
Marke. Die bloeien normaal eind
april. De wereld op zijn kop.

Er staan onder meer narcissen in
bloei in de Zwinstraat, bij Liliane

Pauwels (70) en Marc Dusselier
(69). «We wonen hier al sinds
1975, maar zoiets zagen we nog
nooit in onze tuin.» Er bloeien
momenteel zo’n tien narcissen in
het tuintje van het koppel. «Het
heeft wellicht te maken met de
opwarming van de aarde. Het is
dan ook opmerkelijk warm ge-
weest in de maand november.
Maar ons hoor je niet klagen.» 

Symboliek
«We zien er een vorm van symbo-
liek in. Die bloeiende narcissen
brengen een vleugje vreugde in
deze donkere tijden van corona.
Maar we moeten blijven vasthou-
den aan de gedachte dat er betere
tijden in het vooruitzicht zijn. De
lente laat zich een tikkeltje zien,
en stiekem kijkt iedereen nu al uit
naar het voorjaar.»
In de Boondriesstraat in Marke
staat dan weer een Japanse sier-
kers in bloei, wat normaliter pas
eind april gebeurt. Veel gekker
moet het niet worden.  

(LPS)

MARKE

Narcissen in de tuin van Marc Dusselier en Liliane Pauwels. 
Foto Henk Deleu

Narcissen en Japanse sierkers nu al in bloei: «Ongezien»

stadsbewoners met elkaar verbonden
worden, dankzij YouGo. Beter een goe-
de buur dan een verre vriend.»

Veertig koeriers
Er zijn in Kortrijk al zo’n veertig koeriers
ingeschreven op het pas gelanceerde
YouGo. «Kortrijk is de eerste stad waar
we het sociaal buurtkoerier platform
echt helemaal uitrollen. We kiezen voor
Kortrijk omdat het een jaar geleden de
thuishaven was van De Warmste Week.
Je voelde toen dat de mensen elkaar
echt willen helpen hier. En het is ook
een stad van ondernemers, die open
staat voor alles rond technologische in-
novatie.» Alle lokale Kortrijkse winkels
kunnen op het platform, maar betalen

een kleine bijdrage per succesvolle le-
vering, waarvan de helft naar een goed
doel gaat. Wie zich als koerier inzet,
kiest telkens zelf dat goeie doel. Je kan
via YouGo momenteel in verschillende
handelszaken bestellingen plaatsen om
vrijwillig thuis te laten leveren door een
buurtkoerier: onder meer in dagblad-
handel Descamps in de Leiestraat, Le

Trend in de Korte Steenstraat, boekhan-
del Novelle op het Overbekeplein en
apotheek Mattelaer in de Voorstraat. 
«Als YouGo in Kortrijk aanslaat, gaan we
het ook in andere steden uitrollen.»
Info over YouGo: www.yougo.delivery.
Je kan YouGo in Kortrijk ook volgen via
de Facebookpagina van het buurtkoe-
rier platform.

Het nieuwe buurtkoerierplatform
werkt eenvoudig. Installeer de app You-
Go op je smartphone. Kies een handels-
zaak om een thuislevering te plaatsen.
Wie wil helpen, kijkt naar de open-
staande bestellingen, pikt er een pak-
ketje uit en bezorgt het aan de buur of
buurtbewoner in kwestie. «Voorbeel-
den genoeg om dat te duiden», zeggen
bedenkers Letitia Dewaele (24), Yassine
Akhayad (24) en Ruben Vermander
(26). «Neem een oudere dame die niet
mobiel is. Ze wil een krant lezen, dus
plaatst ze via YouGo een bestelling in
dagbladhandel Descamps in de Lei-
estraat. Een student die in de buurt
woont ziet de openstaande bestelling
op YouGo, haalt de krant op en vraagt
de dame via een bericht wanneer ze
thuis is, om te kunnen bezorgen. Je
doorbreekt het isolement en je helpt er
iemand mee. En je koopt ook nog eens
lokaal.»

Steeds asocialer
«We leven in een wereld vol technolo-
gie, maar toch wordt de wereld steeds
asocialer. Dat zou echt niet mogen. We
willen met YouGo het warme buurtge-
voel terugbrengen. We hopen dat veel

«Sociaal isolement veilig doorbreken»

Met YouGo kan je bijvoorbeeld boodschappen doen voor een buur 
die hulp nodig heeft. Foto YouGo

Ruben Vermander, Letitia Dewaele en Yassine Akhayad kozen ervoor om YouGo te lanceren in Kortrijk. Foto Henk Deleu

YOUGO: PLATFORM OM BUREN TE HELPEN MET BOODSCHAPPEN

Alleenwonenden voelen
zich ook tijdens deze
tweede lockdown vaak
eenzaam. Het nieuwe
buurtkoerierplatform
YouGo laat buren bood-
schappen doen voor el-
kaar. «Naast mensen
helpen, gaat het ook
vaak om een babbeltje
slaan. We willen het war-
me buurtgevoel terug-
brengen.» Kortrijk is de
eerste stad waar YouGo
wordt uitgerold. Er doen
nu al zo’n tien handels-
zaken mee.

PETER LANSSENS

De keuze voor Kortrijk was
bewust, je voelt dat mensen
hier elkaar echt willen
helpen

INITIATIEFNEMERS YOUGO

KORTRIJK
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N I E U W S ? Contacteer Nico Speleers - 0477 98 95 22 - speleers@telenet.be

Dimitri Devos, stichter van

schaapskooi Lamslounge Kuurne,

is erkend fokker van het Hamps-

hire Down schapenras met stam-

boek. Hij is een van de 26 Belgi-

sche kwekers van dit ras. Eerder

dit jaar diende Dimitri op zoek te

gaan naar een nieuwe weide voor

zijn dieren. Hij liet zich hierbij in-

spireren door de schapen zelf die

al meermaals hun voorkeur ken-

baar hadden gemaakt. 

“Toen de dieren in hun oude wei-

de stonden, was het mij al meer-

maals opgevallen dat de schapen

steeds geïnteresseerd richting het

onbenutte grasland achter het

woon-zorgcentrum Heilige Fami-

lie van de vzw Zorg en Welzijn

stonden te staren”, vertelt Dimi-

tri. “Ook zelf zag ik mogelijkhe-

den om mijn groeiende kudde

schapen onder te brengen op dat

stukje grasland.”

“Het eerste contact met vzw Zorg

en Welzijn verliep alvast goed. De

vzw was meteen overtuigd dat de

ecologische begrazing van de

schapen een meerwaarde zou be-

tekenen voor het grasland. Mo-

menteel zijn twee ooien en een

dekram terug te vinden op het

grasveld, maar in de eerste week

van februari zullen daar ongetwij-

feld enkele lammetjes aan toege-

voegd worden want de twee ooien

zijn zwanger”, weet Dimitri.

Dimitri staat er gelukkig niet al-

leen voor bij het hoeden van de

schapen. Hij wordt hierin bijge-

staan door zijn trouwe viervoeter:

een Border Collie, de schapen-

drijver bij uitstek. 

GOUDFAZANTEN

“De schapen krijgen binnen en-

kele weken het gezelschap van

enkele goudfazanten”, gaat Dimi-

tri verder. “Eigenlijk is het gras-

land groot genoeg om er een tien-

tal schapen op te houden.” 

De Hampshire Down is een vrij

groot, sterk en stevig gebouwd

vleesschaap met een vriendelijke

en unieke uitstraling. Het land

van herkomst is Engeland. Het ras

werd erkend in 1861 door The

Royal Agricultural Society en

werd voor het eerst ingevoerd in

België in 1948.

De plaats waar de schapen nu

grazen, is ook een leuke plaats

waar bewoners van het wzc en

hun bezoekers even naartoe kun-

nen wandelen. “Er komen ook

nog bankjes waar men kan plaats-

nemen”, reageert men vanuit vzw

Zorg en Welzijn.

“Naast de schaapsweide zijn ook

de eerste spadesteken gebeurd

voor de splinternieuwe moestuin

die in 2021 aangelegd wordt. We

geloven immers in het heilzame

en rustgevende effect van natuur

en dieren voor de mens, en in het

bijzonder voor onze bewoners”,

zegt de directie.

Wie een bezoekje brengt aan de

weide zal meteen gecharmeerd

zijn door het schattige schapen-

ras. Stiekem wordt reeds uitgeke-

ken naar het nieuw leven dat zich

in de vroege lente zal aanbieden.

Aan het grasland is eveneens een

infopaneel terug te vinden waar-

op meer informatie staat over

ecologische begrazing en over het

schapenras zelf. (BRU)

V O O R T A A N E C O L O G I S C H E B E G R A Z I N G V A N G R A S L A N D B I J W Z C H E I L I G E F A M I L I E

“Schapen brengen ook rust”

_________

“We geloven in
het heilzame
en rustgevende
effect van
natuur en
dieren” 
_________

Personeel en een bewoner van wzc H. Familie, samen met schapenfokker Dimitri Devos en zijn Border Collie bij het paneel
dat uitleg geeft over het schapenras Hampshire Down en over ecologische begrazing. (foto BRU)

KUURNE Sinds vorige

week grazen een drietal

schapen van het ras

Hampshire Down op het

grasveld van woon-zorg-

centrum Heilige Familie.

Op die manier wil het

woon-zorgcentrum inzet-

ten op ecologische begra-

zing van het grasland.

Daarnaast werd ook een

ecologische moestuin

aangelegd. Het project is

een samenwerking tussen

het wzc en Lamslounge

Kuurne en moet voor

rust en bezinning zorgen

bij de bewoners van het

woon-zorgcentrum.

KUURNE Alfons Couvreur (95)

werd geboren in Kuurne en is

overleden in Kortrijk. Alfons

was de weduwnaar van Au-

gusta Vanderbrugghen en de

vader van Robert en Bernard.

De uitvaartplechtigheid vond

plaats op donderdag 26 no-

vember in de St-Michielskerk,

waarna de as van Alfons aan

de aarde werd toevertrouwd

van de begraafplaats in Kuur-

ne. (BRU/Begrafenissen Van-

wynsberghe Wim)

ZIJ GINGEN VAN

ONS HEEN

Alfons Couvreur
04/06/1925 – 18/11/2020

KUURNE Liliane Logghe (78)

werd geboren in Ieper en is

overleden in wzc Zilvervogel in

Rekkem. Zij was de echtgeno-

te van Norbert Descamps en

de moeder van Ann en Guy.

De afscheidsplechtigheid vond

plaats in intieme kring op

donderdag 3 december in aula

Uitzicht, waarna aansluitend de

asurne van Liliane werd bijge-

plaatst in het urnenveld op de

begraafplaats in Kuurne. (BRU/

Begraf. Vanwynsberghe Wim)

Liliane Logghe 
01/02/1942 – 25/11/2020

KUURNE Op dinsdag 24

november overleed Monique

Delva in Kortrijk. Ze werd

geboren in Itterbeek. Daar

woonde ze een paar jaar voor

ze naar Kortrijk verhuisde. Ze

woonde laatst in de Jan Sab-

bestraat in Kortrijk. Monique

runde nog café Belge in Harel-

beke en daarna 20 jaar café

De Nachtegaal in de Bavik-

hoofsestraat in Kuurne, waar

ze ook woonde. In haar vrije

tijd wandelde Monique veel.

Ze is de moeder van Freddy

Dewerchin (met Wendy Van-

steenhuyse, Ingooigem). Bjorn

Dewerchin (met Stefanie

Moons) is haar kleinzoon en

Kayden is het achterkleinzoon-

tje. Er is nog een achterklein-

kindje op komst. Er werd in

intieme kring afscheid geno-

men. (EDB/Begr. Bloyart/

Sereni)

Monique Delva
21/09/1945 – 24/11/2020

KUURNE Inwoners van Kuurne

kunnen vanaf maart de oude wit-

te restafvalzakken inruilen voor

nieuwe, grijze exemplaren. Vorige

week was immers de laatste op-

haalronde voor de oude zakken,

vanaf december mogen de witte

vuilniszakken van Imog niet meer

worden aangeboden. 

Maar heel wat mensen hebben

nog witte vuilniszakken op over-

schot. Het Kuurnse gemeentebe-

stuur komt die inwoners nu tege-

moet met een ruildeal. “We vra-

gen aan inwoners om deze nog

even bij te houden”, aldus kers-

vers schepen van Milieu Annelies

Vandenbussche (SP.A). “Vanaf 1

maart 2021 kunnen Kuurnenaren

hun resterende afvalzakken inrui-

len tegen nieuwe afvalzakken in

het Sociaal Huis. De meerprijs be-

taal je ter plaatse bij. We beper-

ken het inruilen tot maximaal 5

zakken per gezin.”

Voor een grote huisvuilniszak be-

taal je 10 cent, voor de kleinere

zakken is een opleg van 15 cent

vereist. “Voor alle duidelijkheid:

het heeft geen zin om voor 1

maart 2021 de zakken aan te bie-

den. De gemeente krijgt zo vol-

doende tijd om alles praktisch

goed te organiseren”, zegt de

schepen nog. 

Heel wat burgers stellen zich vra-

gen rond de nieuwe, kleinere af-

valzakken en de prijsstijging. De

schepen verwijst daar naar het

principe dat de vervuiler betaalt.

“Op die manier worden inwoners

gesensibiliseerd om goed te sorte-

ren en afval te beperken”, stelt

schepen Vandenbussche. (OV)

Witte vuilniszakken worden niet meer
opgehaald: gemeente maakt ruil mogelijk

KUURNE De Voedselbank West-

Vlaanderen komt in aanloop naar

de feestdagen met een originele

actie op de proppen. Door een

non-diner, een fictief eindejaars-

feest zeg maar, te organiseren

voor vrienden en familie en per

persoon 40 euro te schenken aan

de Voedselbank maak je een

groot verschil voor mensen in ar-

moede. “Met 40 euro kunnen wij

maar liefst 675 kilogram eten en

basisproducten bedelen”, zegt

Marleen Verfaellie van de Voed-

selbank.

Sinds het begin van de corona-

crisis zagen de Voedselbanken de

vraag naar noodzakelijke levens-

middelen en pure basisproducten

met maar liefst 20 procent toene-

men. Dat vraagt uiteraard een pak

bijkomende investeringen. Inves-

teringen waarvoor de West-

Vlaamse Voedselbank volledig is

aangewezen op giften. Met de

eindejaarsperiode in het verschiet

wil de organisatie dan ook beroep

doen op de vrijgevigheid van de

West-Vlamingen. “Daarvoor lan-

ceren we een originele media-

campagne: het non-diner”, aldus

Marleen nog. “Een fictief diner,

waarvoor u zich niet hoeft op te

kleden, niet hoeft te verplaatsen.

En belangrijk: een diner dat volle-

dig coronaveilig is.”

Concreet vraagt de Voedselbank

West-Vlaanderen om per persoon

die aan de fictieve feestmaaltijd

aanschuift, 40 euro te schenken

aan de werking. “Daarmee kun-

nen wij maar liefst 675 kilogram

voedsel bedelen”, zegt Marleen

Verfaellie. (OV)

Nodig vrienden en familie uit op fictief etentje
en steun zo de Voedselbank

Bron :  Krant van West-Vlaanderen - 4 december 2020
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Carine Coigné, straks 61,
had zich haar afscheid na een
carrière van 42 jaar enigs-
zins anders voorgesteld. “In
september dacht ik nog dat
het best wel mogelijk zou
zijn om een etentje te organi-
seren met een twintigtal col-
lega’s, maar dat kan dus niet.
Ik zal op die dag noodge-
dwongen afscheid nemen
van mijn collega’s via een
mailtje.”

Het is een beetje zuur voor
de vrouw die haar hele leven
voor de stad Kortrijk ge-
werkt heeft en ook erg goed
ligt bij de collega’s. Die om-
schrijven haar als ‘een vrouw
met een hart voor de stad’,
‘iemand die zeer goed voor-
uit kan denken en weet op
welke opportuniteiten de
stad moet inspelen’, ‘een pri-
ma netwerker’ en een ‘immer
enthousiaste collega’. Veel
mooie woorden dus en het
was dan ook allerminst een
verrassing toen ze twee jaar
geleden op de Kortrijkse To-
wer-awards (een organisatie
van het Kortrijkse eventbu-
reau Kapcon) de (pu-
blieks)prijs van Persoonlijk-
heid van het Jaar in de wacht
sleepte.

Parijs-Dakar

Carine dankte die prijs voor
een belangrijk stuk aan het

ijverige werk dat ze sedert
1997 bij de dienst feestelijk-
heden had verzet. “Ik werkte
enkele jaren mee op de
dienst toen Erik Soete (een
vorige stadssecretaris, nvdr.)

plots aan mijn bureau stond
na het overlijden van mijn
toenmalige chef Noel Poblo-
me. Jij wordt de vaandeldra-
ger van de dienst, zei hij.
Vooraleer ik van mijn verras-
sing bekomen was, was hij al-

weer verdwenen. Enkele we-
ken later moest ik er al voor
zorgen dat de pre-start van
de rally Parijs-Dakar in Kort-
rijk vlekkeloos zou verlo-
pen.” 

Het was de start van een
lange rij evenementen waar-
onder ze, met behulp van ve-
le collega’s, haar schouders
zette. Het is onmogelijk om
die allemaal op te sommen
maar de tv-programma’s Fa-
ta Morgana, Bevergem en De
Rodenburgs, het metalfesti-
val Alcatraz en de Zes Uren
van Kortrijk zijn toch hoog-
tepunten. Ook de vaste waar-
den in de stad, Sinksen of
Winter in Kortrijk, verdie-
nen een vermelding.

Dell’Anno

Carine krabt zich evenwel
in de haren als ze moet zeg-
gen aan welke evenementen
ze de mooiste herinneringen
overhoudt? “Er zijn er zo-

veel”, zegt ze met een zucht,
“maar de warme gevoelens
die ik ervaren heb bij De
Warmste Week in Kortrijk
zal ik altijd blijven koeste-
ren. En laat mij ook de finale
van het tv-programma Mijn
Restaurant aanstippen toen
Claudio Dell’Anno en Gaëlle
in Kortrijk de overwinning
in de wacht sleepten. Al heeft
dat ongetwijfeld ook te ma-
ken met het feestje achteraf
toen Peter Goossens de over-
winning mee kwam vieren
(lacht).”

Zulke herinneringen zijn er
dit jaar niet meer bijgeko-
men. “Ik vind het zo jammer
dat ik mijn laatste jaar niet
meer op een normale manier
aan de slag kon gaan. Ik had
nog zo graag één keer mee Al-
catraz en de Zes Uren van
Kortrijk op poten willen hel-
pen zetten. Al was het maar
omdat de mensen achter die
organisaties me zo na aan het
hart liggen.’

Carine Coigné van team stadsmarketing zet er na 42 jaar een punt achter

Na 23 jaar feesten organiseren voor de 
stad: “Afscheid nemen met een mailtje”
23 jaar lang heeft Carine 
Coigné (60) tal van grote 
en kleine evenementen 
mee op touw gezet in 
Kortrijk, maar bij haar ei-
gen pensioen als stads-
ambtenaar op 17 decem-
ber is haar zelfs geen 
klein feestje gegund. Naar 
de oorzaak is niet ver te 
zoeken: corona.

KORTRIJK 

W Carine Coigné gaat met pensioen en dat na een jaar waarin ze amper evenementen kon organiseren.  

FREDDY VERMOERE

 L
O

H

CARINE COIGNÉ 
GAAT MET PENSIOEN

“Ik vind het zo 
jammer dat ik mijn 
laatste jaar niet meer 
op een normale 
manier aan de slag 
kon gaan”

Ex-stiefvader riskeert vijf jaar cel 
voor aanranding stiefdochter (11) 

De beklaagde had een relatie
met de moeder van het slachtof-
fer. P.G. woonde ook bij het gezin 
in. De feiten van aanranding kwa-
men aan het licht nadat het IP-
adres van de computer van de be-
klaagde bleek gebruikt te worden 
voor het verspreiden van kinder-
porno. In juni volgde een huis-
zoeking. “Nalezing van zijn gsm 
spreekt boekdelen. Er werden 
40.000 pornografische foto’s en 
700 dergelijke video’s aangetrof-

fen, waaronder veel kinderporno. 
Op heel wat video’s was de stief-
dochter te zien. De beelden wer-
den stiekem gemaakt. Op andere 
beelden is de beklaagde te zien bij
naakte kinderen”, aldus de open-
bare aanklager.

Via een audiovisueel verhoor
van de stiefdochter kwam aan het
licht dat de man haar niet alleen 
stiekem naakt had gefilmd, maar 
ook aangerand. 

Volgens de beklaagde ging het
mis toen hij geen seks meer had 
met zijn toenmalige vriendin. Hij 
vond het spannend om zijn stief-
dochter stiekem te filmen. “Het 
was sterker dan mezelf. Maar ik 
heb nooit bewust kinderporno 
opgezocht, enkel porno.” 

Vonnis op 25 november.  (eva)

Een veertiger uit Deerlijk 
riskeert een effectieve cel-
straf van vijf jaar voor de 
aanranding van zijn stief-
dochter. Het meisje was op 
dat moment elf jaar. 

DEERLIJK 

Pleegzorglabel voor stad Harelbeke
HARELBEKE 
Stad Harelbeke heeft het label van  Pleegzorggemeente gekre-
gen. Harelbeke wil zich zo engageren om nog meer draagvlak 
voor pleegzorg te creëren in haar stad. Zestien gezinnen zorgen 
in Harelbeke momenteel voor een pleegkind. Pleegzorg West-
Vlaanderen is sinds kort gevestigd in de Kortrijksesteenweg in 
Harelbeke.  (kvo)

 LOH

Het afval in Waregem wordt
vanaf begin 2021 op andere mo-
menten opgehaald zodat de vuil-
niswagens niet meer op spitsmo-
menten in de buurt van scholen 
rijden. Vuilniswagens worden 
vanaf 1 januari 2021 geweerd uit 
de schoolomgeving tijdens de 
spitsuren. “We hebben, samen 
met Imog en de afvalophaler, de 
ophaalrondes bekeken en gewij-
zigd zodat de huisvuilophaling 
wordt verminderd tijdens de 
schoolspits”, zegt schepen van 
Milieu Maria Polfliet (CD&V). 

Vooral in het stadscentrum zul-
len de wijzigingen voelbaar zijn. 
Daar zal een deel van de vrijdagse
huisvuilophaling worden ver-
plaatst naar de donderdag. De be-
woners worden later nog geïnfor-
meerd.  (kvo)

WAREGEM 

Vuilniswagens uit de 
schoolomgeving geweerd

De stad Menen moet op zoek
naar een nieuwe directeur voor
GBS Barthel in Rekkem. Tom
Vandamme wordt pedagogisch
adviseur. Vandamme is sinds
2009 verbonden aan de school.
Hij dacht het tien jaar vol te
houden. Het werden er elf jaar.
Hij kon naar eigen zeggen de
kans niet laten liggen om peda-
gogisch adviseur te worden,
iets wat hij ambieerde.

Schepen Griet Vanryckeghem
(N-VA) bracht de stedelijke
overheid woensdag op de hoog-
te. Ze gunt Vandamme deze
kans en start zo vlug als moge-
lijk de procedure om een nieu-
we directeur aan te stellen.
(vkk)

REKKEM 

GBS Barthel moet op zoek 
naar nieuwe directeur 

Het dossier van bedrijventer-
rein Menen-Wervik ligt weer op 
tafel. Het PRUP is momenteel in 
openbaar onderzoek. Het stads-
bestuur van Menen gaf alvast 
voorwaardelijk positief advies. 

Nog tot en met 11 december
loopt het openbaar onderzoek 
voor het provinciaal ruimtelijk 
uitvoeringsplan (PRUP) Menen-
Wervik. Het document omhelst 
de plannen voor een nieuw be-
drijventerrein tussen de N58, 
Ringlaan, Hogeweg, Ieperstraat 
en de bloemenwijk in Menen en 
Wervik. Op de Meense gemeen-
teraad werd woensdagavond een 
voorwaardelijk gunstig advies 
uitgesproken voor die plannen. 
“We lieten enkele verfijningen 
toevoegen, waaronder het verbod 
op sevesobedrijven en een buffer 
van 16 hectare waarvan de helft 
bos”, zegt schepen van Omgeving 
Mieke Syssauw (Open VLD). 
“Ook kunnen de werken starten 
als de werken aan de N58 voorlo-
pig opgeleverd zijn. Starten moet 
ook met de groenbuffer.” 

Oppositiepartij Groen vindt dat
er nog altijd te weinig over nage-
dacht is. Ze vindt niet dat de 
groenzone met 34.000 bomen 
een bos kan worden genoemd en 
vreest de impact op de water-
huishouding.  (djr)

MENEN/WERVIK 

Menen geeft positief 
advies voor ontwikkeling 
bedrijventerrein



Bron :  Blits - 11 december 2020

Bron :  Het Laatste Nieuws - 15 december 2020

Bron :  Het Nieuwsblad - 15 december 2020



8.600 Kortrijkzanen de weg naar
het park in Harelbeke’, zegt Imog-
woordvoerder Koen Delie. Ook de
andere recyclageparken worden
duchtig gebruikt door bewoners
uit andere gemeenten. Heel wat
mensen uit Deerlijk bijvoorbeeld
vinden hun weg naar het park in
Beveren-Leie. 

Uit dezelfde cijfers blijkt dat
woensdagnamiddag, vrijdagna-
middag en zaterdagnamiddag de
drukste momenten zijn voor een
bezoek aan het park. Iets waarover
al duchtig geklaagd werd op sociale
media. ‘Vooral zaterdag van 14 tot
16 uur is een gewild moment om
naar het park te komen. Nu we dat
weten, kunnen mensen die niet
van drukte houden daar rekening
mee houden.’ Om alles nog vlotter
te doen verlopen, wordt voorzien in
extra wegwijzers en belijning. 

‘In het Kortrijkse containerpark
mocht je vroeger bijna alles gratis
afgeven. De Kortrijkzanen zijn het
dus niet gewoon om te werken met
de weegbruggen en betaallocaties.
We merken dat dat gestructureer-
der en gestroomlijnder kan verlo-
pen, daarom voorzien we binnen-
kort extra belijning.’ 

Dankzij een camera die over
twee maanden wordt geïnstalleerd
langs de N43, kan je je bezoek nog
beter plannen. De camera zal to-
nen hoe druk het is in het park in
Harelbeke. ‘Je zal alleen de wagens
kunnen zien en niet wie erin zit. Als
dat camerasysteem goed werkt,
wordt het mogelijk later ook bij de
andere containerparken ge-
plaatst’, zegt Delie. 

De gemiddelde bezoeker van de
parken is 56 jaar, zo’n 75 procent
van de bezoekers is een man. (kvo)

De aannemer die de nieuwe win-
kelsite in de Kortrijkstraat in Ingel-
munster realiseert, zet er vaart ach-
ter. De voormalige en verlaten ge-
bouwen van disco Verso en Super
Music zijn amper gesloopt, of er
wordt al werk gemaakt van de fun-
deringen van de nieuwbouw.

‘Het ligt in de bedoeling om te-
gen eind april, ten laatste begin
mei de nieuwe vestiging te ope-
nen’, zegt woordvoerder Ann Maes
van Albert Heijn. Het gaat snel voor
de supermarktketen. Pas werd in
Roeselare een nieuw filiaal ge-
opend, of er wordt al in Ingelmun-
ster gebouwd. 

‘Voor eventueel nog nieuwe su-
permarkten in de omgeving zijn er
nog geen concrete plannen, maar
we willen wel groeien in deze regio’,
zegt Maes.

Ander aanbod
De Ingelmunsterse vestiging zal
1.500 vierkante meter groot zijn en
werk bieden aan een veertigtal
mensen. Pal tegenover de toekom-
stige Albert Heijn situeert zich ook
al een filiaal van Aldi en aan de an-
dere kant van de gemeente hebben
ook Lidl en AD Delhaize een win-
kel. Ook ketens als Kruidvat, Gam-
ma en Action hebben er een ver-
kooppunt.

‘Ingelmunster is inderdaad
goed bedeeld qua supermarktke-
tens’, zegt burgemeester Kurt Win-
dels (De Brug/N-VA/Open VLD).
‘Blijkbaar vinden die ketens het
hier fijn. De bevolking ziet Albert
Heijn ook wel graag komen, ze heb-
ben toch een ander aanbod. Vaak
bezoeken de mensen nu een vesti-
ging buiten de gemeente. Straks
zal dat niet meer nodig zijn.’ 

Afgebroken
Nog een pluspunt is dat een ietwat
verloederde site op die manier een
nieuwe invulling krijgt. De oudere
inwoners koesteren nog herinne-
ringen aan zaal Salamander, die
daar destijds gevestigd was. Later
nam restaurant Chicken House er
zijn intrek om vervolgens te wor-
den verbouwd tot dancing die ach-
tereenvolgens Pavarotti, Revoluti-
on en Verso heette. Sinds half 2017
stond het pand leeg en raakte het in
verval. Zelfs urban explorers von-
den de weg erheen. 

‘Er zijn nog geen 
plannen voor meer 
nieuwe supermarkten
in de omgeving, maar
we willen wel groeien
in deze regio’

Ann Maes

Woordvoerder Albert Heijn

Onlangs werd de voormalige dancing Verso gesloopt. Op die plek opent straks een Albert Heijn. © fmr

Toen de voorgevel van het iconi-
sche gebouw een drietal weken ge-
leden de genadestoot kreeg, liet dit
velen dus niet onberoerd. Op de-
zelfde site ging ook het pand waar
vroeger schoenenzaak Berca en la-
ter Super Music gevestigd was, te-
gen de vlakte. Beide zaken zijn in-
tussen aan de overkant gevestigd.

Er doen geruchten de ronde dat
nog een tweede winkel op de nieu-
we site in de Kortrijkstraat zou ope-
nen. ‘Maar daar hebben wij geen
weet van’, besluit de burgemeester.

Frank Meurisse

Vestiging Albert Heijn opent 
in lente met 40 werknemers

In Ingelmunster zijn de bouwwerken voor een gloednieuw
filiaal van supermarktketen Albert Heijn gestart. Eind april, begin mei zou 
de winkel moeten openen. Er zullen 40 mensen aan de slag kunnen.

INGELMUNSTER

Wie gisterochtend op de E40 
de grens over wou met Frank-
rijk in Adinkerke, kon er niet 
naast kijken. Al van ’s morgens 
vroeg stond er een kilometers-
lange file die tot voorbij de af-
rit van Adinkerke reikte. Hon-
derden vrachtwagens schoven 
aan op de rechterrijstrook. De 
linkerrijstrook was wel nog 
vlot berijdbaar en dus was er 
slechts beperkte hinder voor 
het autoverkeer. De ellenlange 
file heeft alles te maken met de 
nakende Brexit van 1 januari.
‘Het is vandaag (gisteren, red.) 
bijzonder druk in de Franse 
havens. Dat meldden ons de 
Franse autoriteiten’, zegt Peter 
Bruyninckx van het Vlaams 
Verkeerscentrum. ‘Vrachtwa-
gens die de oversteek willen 
maken, moeten daarvoor gere-
gistreerd zijn. Bovendien is het 
ook slecht weer op het Kanaal, 
waardoor de overtochten ver-
traging oplopen. Die grote toe-
vloed van vrachtwagens die 
richting Verenigd Koninkrijk 
gaan, heeft alles te maken met 
de nakende Brexit van 1 janua-
ri. Op dat moment veranderen 
de richtlijnen van de douane. 
Daardoor is men zich in het 
Verenigd Koninkrijk aan het 
voorbereiden en wordt veel 
voorraad ingeslagen. Magazij-
nen worden er volgestouwd. 
Dat leidt tot die grote toevloed 
van vrachtwagens.’
Wie met zijn vrachtwagen rich-
ting Frankrijk wil en daarvoor 
een alternatieve route wil vol-
gen, wordt aangeraden om via 
Bergen te rijden. (jhm)

Aan de grensover-
gang met Frankrijk in Adin-
kerke stond gisteren een lange 
file van vrachtwagens. Die 
stonden te wachten om rich-
ting Franse havens te rijden 
voor de oversteek naar het Ver-
enigd Koninkrijk. 

Ellenlange rij 
vrachtwagens 
in ‘Brexitfile’ 
aan Franse 
grensovergang
ADINKERKE

Schenk
het perfecte
cadeau,
net zoals 
vroeger. TV

AUDIO
MULTIMEDIA
ELEKTRO

advertentie

Belijning en camera’s moeten grote 
drukte containerparken temperen

Je mag sinds begin september kie-
zen naar welk park in de regio Kort-
rijk/Harelbeke je je afval weg-
brengt. De gemeenten uit de Imog-
zone stelden hun parken open voor
elkaars inwoners. Vooral voor de
Kortrijkzanen veranderde er veel,
want zij zagen hun park in de Graaf
Karel de Goedelaan verdwijnen en
werden grotendeels naar Harelbe-
ke doorverwezen. Dat veroorzaak-
te drukte in het nochtans aange-
paste park in Harelbeke, een druk-
te die gestaafd wordt met de eerste
bezoekerscijfers. 

‘Sinds september vonden al

Drie
maanden al mag je als Zuid-
West-Vlaming bijna elk recyclage-
park in je buurt gebruiken. Dat 
loopt goed, al zijn er ook mo-
menten van grote drukte. 

HARELBEKE/KORTRIJK
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UitneembaarKORTRIJK WAREGEM MENEN

Heeft u
nieuws?
Neem contact
op met
Kathy
Vandeportael
Telefoon
03-561.19.75
Mail
uwgemeente@
nieuwsblad.be
(bijvoorbeeld:
kortrijk@
nieuwsblad.be)

De werf van de eeuw, zoals de
Leiewerken in Menen worden ge-
noemd, is sinds 9 november effec-
tief een beetje werf geworden. He-
rashekken werden geplaatst, con-
tainers gingen op en af met afval 
en asbest en arbeiders waren druk 
in de weer. Een nieuwe stap in het 
Seine-Scheldeproject, dat het mo-
gelijk moet maken om grotere con-
tainerschepen te laten passeren.

Maar bijna alle panden van de bij-
na 150 die gesloopt worden voor 
de komst van een nieuwe brug in 
de Rijselstraat stonden nog over-
eind. Tot nu. De sloophamer sloeg 
donderdagmorgen eindelijk toe in 
de Oostkaai. 

Lang slooptraject

Met het vallen van de eerste gevel
is er een eerste stuk verleden van 
de Barakken met de grond gelijk-
gemaakt. Het is het begin van een 
lang slooptraject. Deze eerste fase 
zou in februari afgerond moeten 
zijn. “Volgende week start de 
tweede fase. Daarna volgen nog 
vier fases om de volledige sloop in 
de zomer van 2021 achter de rug te
hebben”, zegt ingenieur van de 
Vlaamse Waterweg Jonas Ver-
mander. 

De eigenlijke werkzaamheden –
met de nieuwe brug en rechttrek-

king van de Leie – zouden volgens 
de planning moeten starten in de 
zomer van 2022. Intussen krijgen 
de braakliggende terreinen een tij-
delijke invulling, die klaar moeten 
zijn meteen na alle sloopwerken. 

Boulevard Solar

De Vlaamse Waterweg en de stad
Menen buigen zich daar momen-
teel over. De bewoners konden zelf
voorstellen doen daarover. Degene
met de meeste stemmen zullen 
worden uitgewerkt. “Een pop-
upontmoetingsplek sprong daar-
uit, maar er wordt ook gekeken om
de andere vier meest gekozen op-
ties – een eet- en speelplek, oefen-
plek voor bijvoorbeeld mountain-
bikers en een hondenweide – een 
plaats te geven”, aldus Iris Cat-

teeuw van Codecrea.
 Er wordt ook nagedacht om het

programma van Boulevard Solar, 
de alternatieve zomerprogramma-
tie, daar een stek te kunnen geven. 
“We bekijken nu naarstig alle mo-
gelijkheden, die afhangen van de 
terreinen die soms grote hoogte-

verschillen hebben”, zegt schepen 
van Leiewerken Mieke Syssauw 
(Open VLD). 

Zo krijgt de werf van de eeuw
meer vorm. Het is de bedoeling om
alle werken tegen 2025 afgerond 
te hebben. De totale kost van de 
werken bedraagt 67 miljoen euro.

Stad buigt zich over invulling van braakliggende terreinen voor bouw van brug begint

Eerste pand Leiewerken gaat tegen vlakte: 
‘werf van de eeuw’ nu ook echt een werf
De Leiewerken krijgen nu echt 
vorm. Het eerste pand is don-
derdag gesloopt. De sloopwer-
ken duren nu nog tot de zomer 
van 2021. De eigenlijke werken 
starten een jaar later, maar de 
terreinen krijgen wel een tij-
delijke invulling.

MENEN 

De eerste gevel werd donderdag
met de grond gelijkgemaakt. 

JOERIE DEWAGENAERE
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Een zicht vanop de Oostkaai
op de toekomstige brug.
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reerder en gestroomlijnder kan ver-
lopen, daarom voorzien we binnen-
kort in extra belijning.” 

Dankzij een camera die over twee
maanden wordt geïnstalleerd langs 
de N43, kan je je bezoek nog beter 
plannen. De camera zal tonen hoe 
druk het is in het park in Harelbeke. 
“Je zal alleen de wagens kunnen 
zien en niet wie erin zit. Als dat ca-
merasysteem goed werkt, wordt het 
mogelijk later ook bij de andere con-
tainerparken geplaatst”, zegt Delie.  

De gemiddelde bezoeker van de
parken 56 jaar, is zo’n 75 procent 
van de bezoekers een man en duurt 
een bezoek gemiddeld vijftien mi-
nuten. Een algemeen systeem waar-
mee je op afspraak naar het contai-
nerpark gaat, zoals in de kleine par-
ken in Kortrijk nog geldt, komt er 
niet.  (kvo)

houden daar rekening mee houden.”
Om alles nog vlotter te doen verlo-
pen, wordt voorzien in extra weg-
wijzers en belijning. 

“In het Kortrijkse containerpark
mocht je vroeger bijna alles gratis 
afgeven. De Kortrijkzanen zijn het 
dan ook niet gewoon om te werken 
met de weegbruggen en betaalloca-
ties. We merken dat dat gestructu-

Je mag sinds begin september kie-
zen naar welk park in de regio je je 
afval wegbrengt. De gemeenten uit 
de Imog-zone stelden hun parken 
open voor elkaars inwoners. Vooral 
voor de Kortrijkzanen veranderde 
er veel, want zij zagen hun park in 
de Graaf Karel de Goedelaan ver-
dwijnen en werden grotendeels 
naar Harelbeke doorverwezen. Dat 
veroorzaakte drukte in het noch-

Belijning en camera’s moeten grote drukte containerparken temperen

Drie maanden al mag je als 
Zuid-West-Vlaming bijna elk 
recyclagepark in je buurt ge-
bruiken. Dat loopt goed, al 
zijn er ook momenten van 
grote drukte. “Extra belijning 
moet zorgen voor een betere 
doorstroming.” 

tans aangepaste park in Harelbeke, 
een drukte die gestaafd wordt met 
de eerste bezoekerscijfers. 

“Sinds september vonden al 8.600
Kortrijkzanen de weg naar het park 
in Harelbeke”, zegt Imog-woord-
voerder Koen Delie. Ook de andere 
recyclageparken worden duchtig 
gebruikt door bewoners uit andere 
gemeenten. Heel wat mensen uit 
Deerlijk bijvoorbeeld vinden hun 
weg naar het park in  Beveren-Leie. 

Uit dezelfde cijfers blijkt dat
woensdagnamiddag, vrijdagnamid-
dag en zaterdagnamiddag de druk-
ste momenten zijn voor een bezoek 
aan het park. Iets waarover al duch-
tig geklaagd werd op sociale media. 
“Vooral zaterdag van 14 tot 16 uur is
een gegeerd moment om naar het 
park te komen. Nu we dat weten, 
kunnen mensen die niet van drukte 

KOEN DELIE
IMOG-WOORDVOERDER

“Vooral zaterdag van 
14 tot 16 uur is een 
gegeerd moment om 
naar het park te komen”

HARELBEKE/KORTRIJK/DEERLIJK/
BEVEREN-LEIE 
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boven op de laagste prijzen.
Deze week

0,89 €

Chinese kool
per stuk
Herkomst: België/Nederland.

1,35 €

Boni Selection 
blauwe pitloze druiven
500 g
Herkomst: Italië.

Chinese kool

2,70 €/kg

13,50 €/kg

Restaurantsteak
± 2 cm  ± 170 g

Minister Demir loopt 
mee met de papier- en 
kartonophalers in Haacht.
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Vlaanderen trekt jaarlijks 577 miljoen extra uit

“De begroting kleurt dit jaar
en volgend jaar sowieso
bloedrood”, zegt Vlaams mi-
nister-president Jan Jambon
(N-VA). Om vanaf 2022
weer richting een begrotings-
evenwicht te gaan, rekent hij
vooral op economische groei
en extra inkomsten. Want op
de uitgaven die gisteren wer-
den afgeklopt, zal niet meer
kunnen worden teruggeko-
men: die zijn structureel en
ongezien in de geschiedenis
van de loonakkoorden met de
zorgsector. “We tasten diep
in de buidel”, zegt Jambon,
“maar deze mensen verdie-
nen die waardering voor al
het werk dat ze de afgelopen
maanden hebben verricht.”

Concreet gaat er vanaf 2021
elk jaar 412 miljoen euro ex-
tra naar een loonsverhoging.
In de woon-zorgcentra, de
psychiatrische verzorgings-
tehuizen en de revalidatie-
centra komt dat neer op een
verhoging met gemiddeld

6 procent – een kopie van wat
de federale regering afgelo-
pen zomer al had toegezegd
aan het personeel in de zie-
kenhuizen. Als de Vlaamse
zorginstellingen de concur-
rentieslag om personeel wil-
len blijven aangaan met de
ziekenhuizen, was dat gelijke
loon een absolute must. Om
de eenmalige premie te coun-
teren die de federale regering
uitreikt aan federaal zorgper-
soneel, gaat de loonsverho-
ging voor de Vlaamse zorg-
sector al in op 1 januari in
plaats van 1 juli. “Ook daar-
voor hebben we nog eens 239
miljoen euro extra voorzien”,
zegt minister van Welzijn
Wouter Beke (CD&V). 

Naast de lonen wordt ook
het personeelstekort onder
handen genomen. De komen-
de vijf jaar heeft Vlaanderen
165 miljoen euro extra inge-
schreven om nieuw perso-
neel aan te werven en oplei-
dingen te organiseren. (hca)

Dan toch opslag 
voor Vlaams 
zorgpersoneel
Vanaf 2021 voorziet de Vlaamse regering elk jaar 
577 miljoen euro extra voor meer loon en personeel in 
de zorgsector. Het personeel van de zwaargetroffen 
woon-zorgcentra krijgt, net als de federale collega’s in 
de ziekenhuizen, gemiddeld 6 procent meer loon.

Het is eens iets 
anders dan een pro-
per kantoor. Vlaams 
minister van Om-
geving Zuhal Demir 
(N-VA) draaide 
gisteren een dagje 
mee met de vuilnis-
ophalers in Haacht, 
naar aanleiding van 
de week van de af-
valophaler. “In volle 
coronacrisis hebben 

de afvalophalers de 
inzameling van afval 
gewaarborgd. Dat 
verdient het respect 
van alle Vlamingen”, 
aldus Demir.

De publieke en 
private afval- en 
recyclagesector stelt 
meer dan 20.000 
mensen tewerk in 
Vlaanderen. Bijna 
70 procent van het 

huishoudelijk afval 
en driekwart van 
het bedrijfsafval in 
Vlaanderen wordt 
op dit moment gere-
cycleerd. 

De coronacrisis 
had overigens ook 
een impact op de 
hoeveelheid afval 
die we buitenzetten. 
Tijdens de eerste 
lockdown in het 

voorjaar is het be-
drijfsafval met vijf-
tien procent afgeno-
men, terwijl het 
huishoudelijk afval 
met vijf procent is 
toegenomen, zegt de 
Openbare Vlaamse 
Afvalstoffenmaat-
schappij OVAM. Op 
cijfers van de twee-
de lockdown is het 
nog wachten. (blg)

Minder bedrijfsafval, meer afval thuis

Het aantal verkeersdoden is 
tijdens de eerste negen maanden 
van dit jaar met 16 procent ge-
daald ten opzichte van dezelfde 
periode vorig jaar. Dat blijkt uit 
de veiligheidsbarometer van 
verkeersinstituut Vias. In totaal 
vielen 303 doden op onze wegen, 
tegenover 362 in 2019. De daling 
is wel veel groter in Wallonië 
(-21 procent) dan in Vlaanderen 
(-12 procent). Ook het aantal ver-
keersgewonden daalde fors, van 
34.876 naar 27.961 gevallen.

Toch was september dit jaar met 
48 slachtoffers opvallend dodelij-
ker dan vorig jaar. Bovendien viel 
in Vlaanderen tijdens de zomer-
maanden het hoogste aantal fiets-
doden sinds 2014: 17 slachtoffers. 
Ook het aantal ongevallen met 
fietsers steeg, van 748 naar 870.

“Ook al vielen er beduidend min-
der slachtoffers in vergelijking 
met de voorgaande jaren, toch 
moeten we ons niet vrolijk maken 
over deze cijfers”, reageert Vlaams 
minister van Mobiliteit Lydia 
Peeters (Open VLD). “Deze baro-
meter leert ons dat verkeersveilig-
heid ook de komende jaren hoog 
op de agenda zal moeten blijven 
staan.” (blg)

16 procent minder 
verkeersdoden in 
eerste negen 
maanden 2020

Bron :  Het Nieuwsblad - 25 november 2020
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Men kan wel zeggen dat men de tuinen niet surveilleert met
drones, maar in werkelijkheid doet men het. Een overheid
moet ons niet bespieden maar vertrouwen geven

STIJN DERAMMELAERE, DOCENT MECHATRONICA AAN DE UNIVERSITEIT ANTWERPEN, OP RADIO 1

patrimonium moderniseren wordt een titanen-
werk. Miljoenen gebouwen worden nog verwarmd
met aardgas of stookolie.

Overheden zullen grootschalige renovatiecam-
pagnes moeten opstarten. De Vlaamse regering
heeft eerder deze week 300 miljoen euro vrijge-
maakt voor lokale besturen die zich willen toeleg-
gen op klimaatbeleid. Een van de doelen is de uit-
voering van 150.000 ‘collectieve renovaties’ tegen
2030, waarbij bijvoorbeeld een hele wijk aange-
pakt wordt. In het nieuwe klimaatplan van de stad
Antwerpen staat het idee om de restwarmte van
de fabrieken in de haven via een gigantisch bui-
zenstelsel tot in de woningen te vervoeren.

De industrie klimaatneutraal maken, is lastig.
Hier speelt hetzelfde issue als in de gebouwensec-
tor: allemaal nieuwe fabrieken bouwen is geen op-
tie. Bestaande installaties zullen een facelift moeten
krijgen om tegen 2050 veel minder uit te stoten.
In de zware industrie (goed voor bijna de helft van
alle industriële uitstoot) komt daar nog een pro-
bleem bij. Voor de productie van metaal, cement,
glas en plastics zijn hoge temperaturen nodig. Een
staaloven moet 1.800 graden kunnen halen. Een
cementoven 1.600 graden. Vandaag gebeurt dit
met behulp van fossiele brandstoffen. De alterna-
tieven zijn momenteel schaars. In de toekomst
moet overgeschakeld worden op biogas, waterstof
en elektriciteit. Bovendien wordt bij de procedés
zelf – zoals de verwerking van kalksteen tot cement
– haast onvermijdelijk CO2 aangemaakt.

In de landbouw wordt het helemaal een tita-
nenwerk om de uitstoot te verlagen. Meer dan de
helft van de uitstoot is er namelijk afkomstig van
de dieren zelf. Bij de vertering van herkauwers zo-
als koeien, schapen en geiten komt methaan vrij:
een gas dat ruim twintig keer zo schadelijk is als
CO2. Hier valt weinig aan te doen zonder drasti-
sche verandering in de omvang van de Europese
veestapel en onze eetcultuur. McKinsey oordeelt
dat een nuluitstoot in de landbouw onhaalbaar is.
De uitstoot die de landbouwsector nog veroorzaakt
in 2050 kan het best gecompenseerd worden door
de aanleg van nieuwe bossen op het continent. De
consultant ziet op het Iberisch Schiereiland, in het
zuiden van Italië en in Griekenland nog 30 tot 60
miljoen hectare aan “ongebruikte gronden zonder
rijke biodiversiteit” die bebost kunnen worden.

Trouwens: wat geldt voor de economische sec-
toren, geldt volgens McKinsey ook voor de Euro-
pese lidstaten. Vanuit financieel oogpunt is het
niet ideaal om alle lidstaten een gelijkaardig traject
richting 2050 voor te schotelen. In Oost- en Zuid-
Europa zijn er meer mogelijkheden om de uitstoot
goedkoop en snel te verlagen dan in Noord- en
West-Europa, luidt het. 

Hierbij wordt bijvoorbeeld gekeken naar het
steenkoolverslaafde Polen, de grootste economie
onder de gewezen Oostbloklanden. Op het Iberisch
Schiereiland staan Spanje en Portugal er vandaag
niet goed voor: de uitstoot in de regio is sinds 1990
met 28 procent gestegen. Om alsnog aan de kli-
maatdoelen 2030 te voldoen zou een vermindering
van de uitstoot met liefst 65 procent nodig zijn.
Dat wordt een heel dure inhaalrace. Volgens
McKinsey is het daarom beter dat Europa de
slechte cijfers van Spanje en Portugal voorlopig el-
ders compenseert, op voorwaarde ze tegen 2050
wel hun gigantisch potentieel op het vlak van
zonne-energie en herbebossing waarmaken. Straks
kunnen zij dan op hun beurt andere lidstaten een
handje helpen.

Wat de Benelux betreft, oordeelt McKinsey dat
België, Nederland en Luxemburg samen aan het
eind van de rit een surplus van 22 megaton CO2-

equivalent mogen overhouden. Veel is dat niet, de
Benelux stoot momenteel jaarlijks 380 megaton
CO2-equivalent uit, maar het is iets. De bevolkings-
dichtheid, beperkte open ruimte en industrialisa-
tiegraad van de Benelux vormen een probleem
om naar een nuluitstoot te gaan. Belgische politici
beseffen dit al een poos. Premier De Croo heeft in
aanloop naar de EU-top van deze week laten ver-
staan dat hij, op aandringen van Vlaanderen, tij-
dens het debat over de verhoging van de klimaat-
doelen 2030 zal pleiten voor een ‘kostenefficiënte’
verdeling van de inspanningen binnen Europa.

3
Is klimaatneutraliteit betaalbaar?

Europa staat voor een economische omwenteling.
En die zal geld kosten, heel veel geld. McKinsey
komt uit op 28.000 miljard euro aan noodzakelijke
investeringen in de komende dertig jaar. Een adem-
benemend bedrag. Al zou het leeuwendeel –
23.000 miljard euro of gemiddeld 800 miljard euro
per jaar – komen van bedrijven, banken en pensi-
oenfondsen die hun geplande investeringen her-
oriënteren. Als groen de toekomst is, wordt groen
de eerste belegging.

Het ‘gat’ – 5.400 miljard euro of gemiddeld 180
miljard euro per jaar – komt grotendeels op reke-
ning van de overheden. Vooral voor de hervorming
van de energiesector en uitbouw van het stroom-
net (3.300 miljard euro) maar ook voor de reno-
vatie van gebouwen (1.500 miljard).

De nullen dansen in het rond. Tegelijk zal kli-
maatneutraliteit Europa ook veel opleveren, qua
kostenbesparing. Om maar een voorbeeld te ge-
ven: een geïsoleerd huis verwarmen is veel goed-

koper. Volgens McKinsey zal de EU tussen 2020
en 2050 zo gemiddeld 130 miljard euro per jaar
besparen, waarmee al een behoorlijk deel van de
investering wordt terugverdiend. Na 2050 stijgt dit
naar 260 miljard euro per jaar. Als beleidsmakers
de komende decennia dus de juiste keuzes maken
dan denkt McKinsey dat Europa klimaatneutraal
kan worden zonder dat dit – netto – iets kost. Zeker
omdat de consultant naar eigen zeggen voorzichtig
rekent. De impact van vervuiling op onze gezond-
heid wordt niet meegeteld. De kost van rampen
zoals overstromingen evenmin.

Een klimaatneutraal Europa zal ook niet langer
afhankelijk zijn van import van gas en olie. Een
belangrijk economisch en geopolitiek voordeel. Al
zal het continent wellicht nooit helemaal op zich-
zelf staan. De meeste zonnepanelen worden van-
daag in China geproduceerd, de grondstoffen voor
batterijen komen vanuit Afrika en Latijns-Amerika.
Een voortrekkersrol opnemen in de strijd tegen
klimaatopwarming kan de Europese economie wel
helemaal vooraan het internationale peloton bren-
gen qua ontwikkeling van nieuwe technologie.

Technologie die uitgevoerd kan worden met een
mooie opbrengst (50 miljard euro in 2050).

Hetzelfde verhaal bij de jobs: plussen en minnen
liggen met elkaar in de weegschaal, maar volgens
McKinsey kunnen de plussen uiteindelijk doorwe-
gen. Zo staan tegen 2050 ruim 6 miljoen jobs op
de tocht door vergroening. Een land als Polen
dreigt zwaar getroffen te worden, omdat er nog
vele tienduizenden mensen werken in de steen-
koolindustrie. Tegelijk biedt klimaatneutraliteit uit-
zicht op 11 miljoen nieuwe jobs. Het zal zaak zijn
om enerzijds de lidstaten die lijden onder de trans-
formatie financieel bij te staan, om iedereen mee
te hebben. De reden waarom de Europese Com-
missie een Just Transition Fund in het leven heeft
geroepen van voorlopig 17,5 miljard euro. Ander-
zijds moeten werkzoekenden actief herschoold
worden naar de jobs van de toekomst. Zo zal Eu-
ropa tegen 2050 nood hebben aan 1,1 miljoen
nieuwe krachten voor de renovatie van huizen en
de installatie van groene verwarming.

Wat de Benelux betreft, waarschuwt McKinsey
dat de jobs in de zware industrie onder druk zullen
komen. België, Nederland en Luxemburg doen er
goed aan om tijdig uit te kijken naar alternatieven.
De Noordzee kan soelaas brengen. België is van-
daag wereldwijd al de nummer vier op het vlak
van windenergie op zee. Hier liggen nog mogelijk-
heden, gezien de toekomstige groei van deze sec-
tor. Ook in de opslag van CO2 uit de industrie kun-
nen, in samenwerking met Nederland en het
Duitse Ruhrgebied, nog enorme stappen gezet wor-
den richting 2050.

In de woorden van Von der Leyen: “Europa
moet de strijd tegen de klimaatopwarming leiden.
Een groen Europa is niet alleen noodzakelijk, het
is ook een immense economische kans.”

In Oost- en Zuid-Europa zijn
er meer mogelijkheden om

de uitstoot goedkoop en
snel te verlagen dan in

Noord- en West-Europa

Kerncentrales zoals die van Tihange kunnen volgens het rapport een nevenrol blijven spelen, omdat ze geen broeikasgassen uitstoten. © BART LEYE

De geschatte totale hoeveelheid
zwerfvuil in Vlaanderen be-
droeg in 2015 nog 20.400 ton.
Twee jaar later was dat gedaald
tot 19.900 ton, maar de twee
daaropvolgende jaren opnieuw
een duidelijke stijging tot 22.641
ton. Dat blijkt uit cijfers van af-
valstoffenmaatschappij OVAM.
De doelstelling om tegen 2022
20 procent minder zwerfvuil te
hebben ten opzichte van 2015
ligt dus veraf.

Vlaams minister van Omge-
ving Zuhal Demir (N-VA) kon-
digt maatregelen aan. Ze wil dat
de steden en gemeenten hun
handhaving opdrijven en roept
hen begin volgend jaar samen.
Honderd van de driehonderd

Minister Demir bindt
strijd aan met zwerfvuil

gemeenten die nauwelijks of
niet handhaven op zwerfvuil
zullen geen projectsubsidies
meer krijgen. 

De minister wil ook de maxi-
male GAS-boetes laten verho-
gen van 350 tot 500 euro. En
ze spreekt de verpakkingspro-
ducenten aan op hun verant-
woordelijkheid. 

“Voor sigarettenpeuken,
snoepwikkels, enzovoort zullen
maatregelen als statiegeld nooit
een oplossing zijn. Daarom zul-
len we de zwerfvuilkosten ook
doorrekenen aan de producen-
ten, ook voor deze afvalstro-
men”, luidt het. De zwerfvuil-
factuur ligt rond de 150 à 160
miljoen euro. (LD)

Wie naast de federale btw-
verlaging op de sloop en
heropbouw van een woning
grijpt, moet een dubbele
Vlaamse slooppremie van
20.000 euro krijgen. Dat
stelt CD&V voor.

Begin november heeft de
nieuwe federale minister van
Financiën Vincent Van Peteg-
hem (CD&V) een tijdelijke ver-
laging van het btw-tarief voor
sloop en heropbouw goedge-
keurd. In 2021 en 2022 gaat het
tarief van 21 procent naar 6 pro-
cent. De maatregel geldt echter
alleen voor woningen met een
maximale bewoonbare opper-
vlakte van 200 vierkante meter.

CD&V wil dubbele slooppremie 
Bovendien moet het gaan om
de eigen en enige woning van
de eigenaar(s). De beperkingen
zijn nodig vanwege de Euro-
pese btw-richtlijnen, die geen
algemene verlaging toestaan.

Vlaams parlementslid Rob-
recht Bothuyne (CD&V) stelt
daarom voor om de Vlaamse
slooppremie te verdubbelen
voor de projecten die federaal
uit de boot vallen. In Vlaande-
ren bestaat sinds 2018 een
slooppremie van 7.500 euro,
om het gebrek aan federale sti-
mulans op te vangen. Nu fede-
raal alsnog een btw-verlaging is
doorgevoerd, kan het Vlaamse
systeem herdacht worden vol-
gens de christendemocraat.

“Voor 2021 heeft de Vlaamse re-
gering al 26 miljoen euro voor-
zien en zou de premie naar
10.000 euro verhogen. We stel-
len daarom voor dat sloop- en
heropbouwprojecten die niet in
aanmerking komen voor de fe-
derale btw-verlaging volgend
jaar een dubbele Vlaamse
slooppremie krijgen van
20.000 euro. Zo kunnen we
ook de grotere woningen en de
woningen voor de huurmarkt
ondersteunen richting energie-
zuinige heropbouw. Bevoegd
minister Demir (N-VA) heeft vol-
doende budget. Dit zou goed
zijn voor de portemonnee van
de mensen, voor de bouw en
voor het klimaat.” (JVH)

‘Dit is goed voor
de portemonnee,
voor de bouw, en
voor het klimaat’

ROBRECHT BOTHUYNE
VLAAMS PARLEMENTSLID

(CD&V)

Bron :  de Morgen - 11 december 2020



Federaal minister van Volks
gezondheid Frank Vanden
broucke (SP.A) benadrukte 
gisteren bij monde van zijn 
woordvoerster dat een verplaat
singsverbod voor meer dan tien 
kilometer rond de woonplaats 
‘niet aan de orde is’. Onder meer 
biostatisticus Geert Molen
berghs (KU Leuven) opperde 
gisteren de invoering van zo’n 
persoonlijke verplaatsings
perimeter rond de woonplaats 
als extra coronamaatregel. Een 
verbod op nietessentiële ver
plaatsingen lag eerder op tafel 
bij de regeringen, maar ook daar 
werd toen niet op ingegaan. Ook 
nu zegt Vandenbroucke met 
klem dat het voorstel niet op de 
tafel van het Overlegcomité ligt. 
(san) 

‘Perimeter ook nu 
niet aan de orde’

overlegorgaan ‘evenwichtiger’ te
organiseren, met de inbreng van
onder anderen gezondheids-
econoom Lieven Annemans en
ex-ceo van Bpost Johnny Thijs. Dat
liep faliekant af. Het nieuwe
Celeval liet vooral van zich spreken
door interne ruzies. Celeval slaag-
de er daardoor niet in om op tijd
aan de alarmbel te trekken voor de
tweede golf (DS 31 oktober). 

Onder anderen Annemans en
Thijs werden nu bedankt voor
bewezen diensten. 

wichten te vermijden, bestaat de
nieuwe groep uit twaalf Vlaamse
leden, elf Franstalige en één Duits-
talige. De groep telt wel nog altijd
opvallend meer mannen dan vrou-
wen. ‘Een groot deel van de leden
kent elkaar al via andere comités’,
zegt Van Ranst. ‘We hopen dat de
mayonaise nu pakt. Het is de
bedoeling om over heel specifieke
vragen te discussiëren.’ 

Vierde poging
Het is intussen al de vierde poging
van de regering om een efficiënt
werkende adviesraad op te richten
in de chaos van federale overheids-
structuren. Zo schoof ex-premier

Sophie Wilmès (MR) tijdens de eer-
ste golf het officiële adviesorgaan
Celeval aan de kant om zich te laten
bijstaan door de Gees, een aparte
groep van experts die de exitstrate-
gie moest bepalen. Dat adviesor-
gaan werd bedankt voor bewezen
diensten toen de cijfers verbeter-
den en het zwaartepunt opnieuw
verschoof naar Celeval.

De regering-Wilmès maakte er
weliswaar een punt van om het

Enkele experts 
werkten al samen 
in de Whatsapp-
groep ‘Wild salmons’, 
naar eigen zeggen 
niet bang om 
tegen de stroom 
in te zwemmen

Simon Andries

se Steden en Gemeenten (VVSG)
mag het snel gaan. Ze vraagt dat
de Vlaamse regering maatregelen
neemt om te vermijden dat er
wegwerpproducten op de markt
komen, en de kosten van zwerf-
vuil doorrekent aan de producen-
ten. ‘Dat zou voor de producenten
een hefboom moeten zijn om het
zwerfvuilprobleem aan de bron
aan te pakken’, zegt voorzitter
Wim Dries.

Tijdens de jongste Week van de
Handhaving van Mooimakers in
2020 schreven de gemeenten
1.250 GAS-boetes en 155 proces-
sen-verbaal uit. ‘Maar zolang men
de kraan niet dichtdraait, zal
Vlaanderen er niet netter op wor-
den en betalen de gemeenten – en
dus elk van ons – het gelag’, zegt
Dries.

De Vlaamse oppositiepartijen
Groen en SP.A dringen erop aan
om nu snel werk te maken van sta-
tiegeld op wegwerpplastic en
blikjes. Steeds meer Europese
landen doen dat, onder meer
Frankrijk en Duitsland. Ook Brus-
sel en Wallonië willen dat statie-
geld invoeren.

Wim Winckelmans

De geschatte hoeveelheid zwerf-
vuil in Vlaanderen zat wat in een 
dalende trend, maar die lijkt 
gekeerd, blijkt uit nieuwe cijfers 
van de openbare afvalmaatschap-
pij Ovam. In 2019 zamelden de 
gemeenten liefst 22.641 ton zwerf-
vuil in, een stijging met 11 procent
en fors boven de doelstelling van 
16.341 ton. En daarmee eindigt 
het niet. De hoeveelheid sluikstort
steeg eveneens met 10 procent. 
Het vuilnis dat in openbare vuil-
nisbakken terechtkomt, nam zelfs
toe met 52 procent. 

En dat kost geld, gemiddeld
32,83 euro per Vlaming per jaar is
nodig om zwerfvuil op te halen, te
verwerken en te voorkomen –
goed voor een factuur van
161,4 miljoen euro voor zwerfvuil
en 54,9 miljoen voor sluikstorten.
Die factuur komt grotendeels ten
laste van de steden en gemeenten.

Aan de cijfers hangt ook een
politieke angel, aangezien de

Berg zwerfafval neemt fors toe
De hoeveelheid zwerf-

afval in Vlaanderen steeg vorig 
jaar met 11 procent ten opzich-
te van 2017. De roep om statie-
geld klinkt opnieuw.

MILIEU Vlaamse regering voorlopig geen
statiegeld wil invoeren op plastic
flessen en blikjes. Die maatregel
houdt ze wel achter de hand.

Factuur voor producenten
Vlaams minister van Omgeving
Zuhal Demir (N-VA) wil de evalua-
tie van de huidige maatregelen in

het Verpakkingsplan zelfs een
jaar vroeger beoordelen dan in
2023, zoals in het regeerakkoord
staat. Ze waarschuwt dat ze de sec-
tor de factuur voor het opruimen
van het afval zal doorsturen en dat
het statiegeld er komt als er geen
beterschap is.

Voor de Vereniging van Vlaam-

Per Vlaming is 
jaarlijks 32,83 euro 
nodig om zwerfvuil
op te halen. Die 
factuur is groten-
deels voor de steden
en gemeenten

eerste lockdown, was er 66 procent
minder verkeer dan in dezelfde
periode vorig jaar. Nog steeds is er
dus een vijfde minder personen-
verkeer. Dat heeft vooral een gun-
stig effect op de files. ‘We zien dat er
73 procent minder filedruk is in
Vlaanderen’, zegt Peter Bruyninckx
van het Vlaams Verkeerscentrum. 

Het enige wat niet afneemt, is
het vrachtverkeer. Bruyninckx: ‘We
zien al drie weken na elkaar tot 5,5
procent meer vrachtwagens op de
weg dan vorig jaar.’ (mf)

Weer drukker op Vlaamse wegen 
Het wordt elke week

weer wat drukker op de wegen,
blijkt uit de cijfers van het Vlaams
Verkeerscentrum. Al is het nog
altijd kalmer op de weg dan vóór
corona. In de herfstvakantie reed
er 35 procent minder auto’s op de
snelwegen dan een jaar geleden.
Intussen is dat 22,4 procent min-
der. Sinds begin november rijdt
12,6 procent meer personenauto’s
op werkdagen, in het weekend is er
een stijging met 8,3 procent. Ter
vergelijking: eind maart, tijdens de

MOBILITEI
T

▶ Motivatiepsycholoog Maarten
Vansteenkiste (UGent)

▶ Gezondheidseconoom Philippe
Beutels (UAntwerpen) 

▶ Econoom Mathias Dewatripont
(ULB)

▶ Gezondheidssocioloog Lode 
Godderis (KU Leuven)

▶ Expert Volksgezondheid Céline
Nieuwenhuys (secretaris
generaal bij de Fédération des
services sociaux)

▶ Expert Volksgezondheid 
Isabelle Aujoulat (UCL)

▶ Aangevuld door
▶ Vertegenwoordigers van 

Sciensano, onder wie Steven 
Van Gucht

▶ Vertegenwoordigers van de 
federale en regionale gezond
heidsdepartementen

▶ Vertegenwoordiger Wereld
gezondheidsorganisatie (WHO)

▶ Voorzitter
Infectiologe Erika Vlieghe 
(UAntwerpen) 

▶ Medische experts
▶ Viroloog Marc Van Ranst 

(KU Leuven) 
▶ Infectioloog Steven Callens 

(UGent) 
▶ Infectiologe Bénédicte Delaere

(UCL)
▶ Biostatistiscus Niel Hens 

(UAntwerpen/UHasselt)
▶ Infectiologe Christelle Meuris

(CHU Liège)
▶ Biostatisticus Geert Molen

berghs (KU Leuven)
▶ Epidemioloog Pierre Van 

Damme (UAntwerpen)
▶ Infectioloog Dimitri Van der 

Linden (UCL)
▶ Infectioloog Yves Van Laethem

(Hoge Gezondheidsraad)
▶ Bredere experts 

De nieuwe expertengroep
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Opnieuw meer zwerfvuil in Vlaanderen.

Steden en gemeenten willen minder

wegwerpproducten.

In 2019 werd 14% meer zwerfvuil opgeruimd dan in 2017. Dat maakte de

OVAM zopas bekend. Steden en gemeenten betalen zich blauw aan de

opruim en verwerking ervan, zetten massaal in op handhaving  en dweilen

toch met de kraan open. Daarom vraagt de Vereniging van Vlaamse Steden en

Gemeenten vzw (VVSG) dat de Vlaamse Regering meer investeert in het

voorkomen van afval door bijvoorbeeld het gebruik van herbruikbare
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Opnieuw meer zwerfvuil in Vlaanderen.

Steden en gemeenten willen minder

wegwerpproducten.

In 2019 werd 14% meer zwerfvuil opgeruimd dan in 2017. Dat maakte de

OVAM zopas bekend. Steden en gemeenten betalen zich blauw aan de

opruim en verwerking ervan, zetten massaal in op handhaving  en dweilen

toch met de kraan open. Daarom vraagt de Vereniging van Vlaamse Steden en

Gemeenten vzw (VVSG) dat de Vlaamse Regering meer investeert in het

voorkomen van afval door bijvoorbeeld het gebruik van herbruikbare

verpakkingen te stimuleren. Alleen zo kan het zwerfvuilprobleem ingedijkt

worden.

Netheid in Vlaanderen gaat er op achteruit in 2019

In 2019 werd er 22.641 ton zwerfvuil opgeruimd, 14% meer dan in 2017 en

meer dan 5.000 ton boven de Vlaamse doelstelling van 16.341 ton per jaar.

Dat is nog maar het opgeruimde afval, in werkelijkheid ligt er nog veel meer

op de openbare weg en in de natuur. Ook de netheid aan autostradeparkings

en afvalverzamelpunten zoals glasbollen of textielcontainers gaat achteruit.

De netheid aan bushaltes of andere stopplaatsen van openbaar vervoer is

niet verbeterd ten opzichte van 2014.

Afvalpreventie als sleutel tot minder zwerfvuil

Volgens VVSG is er dringend nood aan meer afvalpreventie. ‘Er komen nog te

veel producten op de markt die slechts éénmaal gebruikt kunnen worden.

Denk aan wegwerverpakkingen zoals plastic flesjes en wegwerpbekers. Net

die producten veroorzaken veel zwerfvuil’, zegt Wim Dries, voorzitter van

VVSG. De VVSG vraagt dat de Vlaamse Regering maatregelen neemt om te

vermijden dat die producten op de markt komen. Zo streeft ook het Vlaams

regeerakkoord naar ‘afvalarme ondernemingsmodellen voor consumptie

buitenshuis’. Restaurants die meeneemmaaltijden verkopen, moeten

gestimuleerd worden om herbruikbare verpakkingen te gebruiken.

Maak producenten snel verantwoordelijk voor kosten

De kosten voor het opruimen en verwerken van zwerfvuil kostte alle Vlaamse

gemeenten samen 144,3 miljoen euro in 2019. De Europese richtlijn ‘Single

Use Plastics’ vraagt de Europese lidstaten de kosten voor opruiming en

verwerking van zwerfvuil door te rekenen aan de producenten van producten.

Het gaat bijvoorbeeld over plastic flesjes, wegwerpbekers en

sigarettenpeuken. ‘De Vlaamse Regering zou deze richtlijn nu snel moeten

omzetten en de kosten van zwerfvuil doorrekenen aan de producenten. Wat

ons betreft ook aan de producenten van blikjes. Dat zou voor de producenten

een hefboom moeten zijn om het zwerfvuilprobleem aan de bron aan te

pakken’, zegt Wim Dries.

Lokale besturen dweilen met de kraan open

Gemeenten nemen al lang de grootste verantwoordelijkheid in het

zwerfvuilbeleid. Het OVAM- rapport toont aan dat gemeenten dweilen met de

kraan open. Ze investeren volop in de juiste plaatsing van vuilnisbakken,

sensibilisering, efficiënte opruiming en handhaving. Zo zetten ze GAS-boetes

vooral in op het proper houden van het openbare domein. Tijdens de meeste

recente Week van de Handhaving van Mooimakers in 2020 schreven ze 1250

GAS-boetes en 155 processen-verbaal uit. ‘Maar zolang men de kraan niet

dicht draait zal Vlaanderen er niet netter op worden en betalen de

gemeenten -en dus elk van ons- het gelag,’ aldus Dries. 

Meer info: Nathalie Debast, verantwoordelijke perszaken VVSG:

0497/31.80.77 

De Vereniging van Vlaamse Steden en Gemeenten (VVSG vzw) is de

ledenorganisatie van de lokale besturen: steden en gemeenten, OCMW’s,

politiezones, autonome gemeentebedrijven en andere verzelfstandigde

agentschappen, intercommunales en andere interlokale

samenwerkingsverbanden. De centrale opdrachten van de VVSG zijn

dienstverlening aan de leden, belangenbehartiging van het lokale

bestuursniveau en visieontwikkeling over het lokale bestuur.

Contactpersonen

Katrien Gordts

Perscontact

social media manager en perscontact

katrien.gordts@vvsg.be

+32 2 211 56 66

+32 479 77 35 36

Nathalie Debast

Perscontact

persverantwoordelijke

nathalie.debast@vvsg.be

+32 497 31 80 77
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STASEGEM Leon Deconinck,

weduwnaar van Agnes Dierick

(†2008), is in Harelbeke overle-

den. Hij werd er ook geboren

en werd 92 jaar. Leon is vader

van Marijke en Mia. Hij is

grootvader van Frederic,

Mathias, Jurgen, Brecht en

Bram en overgrootvader van

Thor, Wolf, Louise, Xander en

Emma. De uitvaartplechtigheid

vond in intieme kring plaats in

de Sint-Augustinuskerk. Na de

dienst werd Leon herenigd

met zijn echtgenote op de

begraafplaats in Stasegem.

(PVH/Rouwcentrum Deseyne)

ZIJ GINGEN VAN ONS HEEN

Leon Deconinck
27/07/928 – 02/12/2020

Schepen van citymarketing Do-

minique Windels draagt dit pro-

ject een warm hart toe.

“We kunnen misschien niet fysiek

bij elkaar zijn op het einde van dit

jaar, niets houdt ons tegen om el-

kaar een fantastisch eindejaar of

een warme kerst toe te wensen.

Daarom pakken het Zorgbedrijf

en stad Harelbeke samen uit met

warme acties waarvoor je niet

eens je huis uit moet.”

De eerste actie is een oproep om

filmpjes in te sturen waarin je een

kerstliedje zingt of een warme

nieuwjaarsboodschap brengt om

iedereen een gezond en gelukkig

nieuw jaar te wensen. Die film-

pjes – of foto’s – worden verza-

meld op de Facebookpagina van

de stad en op www.

oarelbekeweireldstad.be. 

“Leuke extraatje: iedereen die een

filmpje instuurt, maakt kans op

een Oarelbeke Weireldkoarte van

50 euro”, geeft schepen Windels

nog mee. Filmpjes inzenden kan

je tot en met 3 januari. 

Een tweede actie is het verzame-

len van oude foto’s. “We zoeken

originele foto’s, een kopie of een

scan van feesten, evenementen,

bekende plekken of winterland-

schappen in Harelbeke. De foto’s

kan je posten in de brievenbus

van het stadhuis, het Huis van

Welzijn of de Rijstpekker of je kan

ze mailen naar info@harelbeke.

be. De oude foto’s dienen als aan-

vulling voor het stadsarchief,

maar ook als dankbare gespreks-

onderwerpen in de woon-zorg-

centra. Foto’s kan je inzenden tot

en met 3 januari.”

RAAMKUNSTWERKJES

De stad wil 100 gekozen warme

Harelbekenaren met een kleine

attentie bedenken. Je kan via

www.oarelbekeweireldstad jouw

favoriet nomineren tot en met 18

december. 

“We zoeken mensen die hun

raam willen versieren door het

aanbrengen van een kunstwerk.

Registreer je op www.

oarelbekeweireldstad.be en je

krijgt van ons een gratis krijtstift.

Daarna krijgen we graag een foto

door van je raamkunstwerk. Het

zou ook leuk zijn mochten men-

sen extra lichtjes of versiering

aanbrengen in hun voortuin. Re-

gistreer je voortuin op de website.

Met een overzicht van de foto’s

wordt een kaart gemaakt met de

‘warmste’ wandeling. Je raam of

voortuin registreren kan tot en

met 22 december. 

Wil je meewerken aan een of

meerdere acties? Reageer dan via

www.oarelbekeweireldstad.be,

via mail naar vrijwilligerswerk@

zbharelbeke.be of bel naar 0474

66 28 83.

Z O R G B E D R I J F E N S T A D R O E P E N H A R E L B E K E N A R E N O P T O T V E R B O N D E N H E I D

‘Oarelbeke in vier en vlam’
tijdens Warmste Week

_________

“Niets houdt
ons tegen om
elkaar een
warme kerst
toe te wensen”
DOMINIQUE WINDELS

_________

Schepen van Evenementen Dominique Windels en burgemeester Alain Top bij de versierde brug. (foto LOO)

HARELBEKE Zorgbedrijf

Harelbeke en stad Harel-

beke slaan de handen in

elkaar en roepen de Ha-

relbekenaren op tot ver-

bondenheid tijdens de

Warmste Week. Ze doen

dit met een reeks initia-

tieven.

DOOR PETER VAN HERZEELE

HARELBEKE Martha Himpe,

weduwe van Roger Herman

(†2013), is overleden in Harel-

beke op 4 december jl. Ze

werd er geboren op 25 april

1931. Het afscheidsmoment

vond plaats in intieme familie-

kring op 10 december in de

aula van Rouwcentrum Desey-

ne. Aansluitend werd de urne

bijgezet in het urnenveld op

de nieuwe stedelijke begraaf-

plaats in Harelbeke. (PVH/

Rouwcentrum Deseyne)

Martha Himpe
25/04/1931 – 04/12/2020

HARELBEKE Wie zijn fiets lang in

de fietsrekken aan het station in

Harelbeke laat staan, is gewaar-

schuwd. Er volgt een nieuwe op-

ruimactie zodat alle plaatsen op-

nieuw beschikbaar worden. Op 20

november werden alle fietsen ge-

labeld aan het station in Harelbe-

ke. Fietsen met label die er nog

staan op 21 december worden

verwijderd en overgebracht naar

het politiebureel aan de Deerlijk-

sesteenweg 43. Ook fietsen zon-

der zadel, stuur of wielen zullen

uit de stalling worden gehaald. 

“Graag herinneren we er ook even

aan dat fietsen slechts drie weken

onbeheerd in de fietsenstallingen

mogen worden gestald. NMBS or-

ganiseert deze weesfietsacties om

je als reiziger meer capaciteit en

comfort in de fietsenstallingen te

kunnen aanbieden”, luidt het bij

Politiezone Gavers. (PVH)

Politie houdt weer
opruimactie van
weesfietsen

HULSTE Hulste is al jaren een

fietsdorp. “We waren bij de eer-

sten om dameswedstrijden op het

programma te zetten, ook provin-

ciale kampioenschappen”, weet

huidig secretaris Carlo Daelman.

Nu komt er opnieuw een PK Elite

dames bij op 4 september 2021.

“Er werd opgeboden tussen ver-

scheidene organisaties maar de

interesse was niet zo groot. Wij

hebben daar wel belangstelling

voor en organiseren al jaren drie

dameswedstrijden in het feest-

weekend van Hulste Kermis.”

“We zetten dus de traditie van

Hulste fiets- en wielerdorp ver-

der. De koersen, ook de dames-

koersen, leven sterk bij onze in-

woners. Ze vormen de peper en

het zout voor onze kermis. We

zijn erg tevreden dat we opnieuw

het Provinciaal Kampioenschap

Elite Dames binnenhalen.” (PVH)

PK op de weg voor
Dames Elite op 4
september 2021

HARELBEKE Lea Ostyn,

weduwe van Etienne Verkest

(†2014), is in Kuurne overleden

op 7 december jl. Ze werd

geboren in Harelbeke en werd

89 jaar. Het moment van

afscheid vond plaats in intieme

familiekring op 11 december in

de aula van Rouwcentrum

Deseyne. Aansluitend wordt

de urne bijgezet in het urnen-

veld op de nieuwe stedelijke

begraafplaats in Harelbeke.

(PVH/Rouwcentrum Deseyne)

Lea Ostyn
10/03/1931 – 07/12/2020

STASEGEM Leona Vandecas-

teele, echtgenote van Hippo-

liet Dewaele, is overleden in

Harelbeke op 6 december

2020. Ze werd geboren in

Heule op 27 mei 1940 en werd

80 jaar. Het afscheidsmoment

vond plaats in intieme familie-

kring op 10 december 2020 in

de aula van Rouwcentrum

Deseyne. Na de crematie werd

de as van Leona toevertrouwd

aan de aarde op de begraaf-

plaats in Stasegem. (PVH/

Rouwcentrum Deseyne)

Leona Vandecasteele
27/05/1940 – 06/12/2020

HARELBEKE Traditiegetrouw

maakt Imog in december cijfers

bekend over het laatste kwartaal

bij de recyclageparken. 

Het zijn vooral mannen die de re-

cyclageparken bezoeken. Sinds 1

september bezochten 8.600 be-

zoekers uit groot Kortrijk de site

in Harelbeke. De drukste dagen

zijn woensdag, vrijdag en zater-

dag. Beveren-Leie krijgt procen-

tueel het meeste bezoekers uit

andere gemeentes, hoofdzakelijk

uit Deerlijk. De bezoeken aan

Imog gebeuren het vaakst tussen

14 en 16 uur en duren gemiddeld

15 minuten.

Gemiddeld wordt 8,5 euro uitge-

geven. Er op 2,5 maanden tijd 249

zakjes bodem-verbeterende mid-

delen en bodembedekkers ver-

kocht. (PVH)

Imog maakt enkele
cijfers bekend





‘Het explosieve materiaal is door
de Iraanse inlichtingenofficier
Assadollah A. meegebracht met
een commerciële vlucht van Iran
naar Oostenrijk.’ Dat staat in een
brief die de Staatsveiligheid heeft
verstuurd naar het federaal parket
begin september, en waarvan De
Standaard een kopie heeft. 

Vanaf vrijdag staat Assadollah
A., officieel een diplomaat op de
Iraanse ambassade in Wenen, te-
recht in Antwerpen voor het bera-
men van een bomaanslag op een
bijeenkomst van de Iraanse oppo-
sitie in Villepinte, nabij Parijs, in
2018. Ook drie in ons land verblij-
vende Iraniërs moeten zich verant-
woorden voor hun betrokkenheid
bij die verijdelde aanslag.

Details over de lijnvlucht bevat
de brief van de Staatsveiligheid

niet, maar de reisbewegingen van
Assadollah A. zijn eerder al in kaart
gebracht. De diplomaat, die werkt
voor de belangrijkste Iraanse in-
lichtingendienst MOIS, vloog re-
gelmatig van Teheran naar Wenen
en terug. De laatste vlucht die hij
nam, was er een van Austrian Airli-
nes, ruim een week voor de geplan-
de aanslag. 

Assadollah A. stond al langer op
de radar van de Israëlische gehei-
me dienst Mossad. Bij zijn aan-
komst in Wenen na die laatste
vlucht kwam er een waarschuwing
op het scherm van de controle-
rende luchtvaartagenten: ze moes-
ten hem toegang tot het land verle-
nen, maar tegelijkertijd ook de
BVT, de Oostenrijkse antiterreur-
dienst, verwittigen. Hij was in het
bezit van diplomatieke bagage,
maar die moet volgens internatio-
nale afspraken ongeopend blijven.
Er wordt nu van uitgegaan dat daar-
in de TATP, het explosief in kwestie,
gesmokkeld is. Niet veel later kreeg
ook de Belgische Staatsveiligheid
het signaal dat er een aanslag op
handen was.

Normaal leven in Wilrijk
Die aanslag moest uitgevoerd wor-
den door een Iraans koppel dat al
langer in ons land verbleef. Amir S.
en Nasimeh N. hadden een onop-
vallend bestaan opgebouwd in een
flat langs de Boomsesteenweg in
Wilrijk. Tot ze onderweg naar de
bijeenkomst van het Iraanse verzet
in Villepinte werden tegengehou-
den door de politie. Het explosief
en een ontsteker zaten in de koffer-
bak van hun wagen. Het doel was
om dat tot ontploffing te brengen
in de congreshal, tussen duizen-
den opposanten en prominenten
zoals de Amerikaanse politici Rudy
Giuliani en John Bolton. 

Na hun arrestatie kwam aan het
licht dat de twee geïnfiltreerd wa-
ren in de Iraanse verzetsbeweging.
Dat bleek uit documenten die deze
krant al eerder kon inkijken (DS 10
oktober). Ze rapporteerden aan di-
plomaat en undercover inlichtin-
genofficier Assadollah A., die als

Er zijn al langer
beschuldigingen dat Iran zijn diplo-
matie gebruikt om staatsterrorisme 
te organiseren. De Antwerpse 
rechtbank zal zich daar vanaf 
vrijdag ook over moeten uitspreken.

TERREURPROCES

Op 30 juni 2018 pakte de 
federale politie het Iraans
Belgische koppel Amir S. en 
Nasimeh N. op in Brussel. Ze 
waren van plan een bomaan
slag te plegen op een bijeen
komst van het Iraanse verzet 
nabij Parijs. De Iraanse diplo
maat Assadollah A. werd een 
dag later gearresteerd, omdat 
hij de twee had aangestuurd. 
Ook Mehrdad A. belandde in 
de cel op verdenking van be
trokkenheid. Vanaf vrijdag 
moeten de vier zich voor de 
rechter verantwoorden voor 
onder meer het voorbereiden 
van een terroristisch misdrijf. 
(sco)

vooraf

Assadollah A. was officieel een Iraanse diplomaat in Wenen. © rr r

codenaam ‘Daniel’ gebruikte. Al
sinds 2012, en mogelijk zelfs vroe-
ger, gaven ze hem informatie door.
In 2015 intensifieerde het contact.
De twee kregen ook geld voor hun
activiteiten.

In de verhoren na hun arrestatie
gaven ze toe de aanslag te hebben
moeten uitvoeren op instructie
van Assadollah A. Al verklaarde Na-
simeh N. bijvoorbeeld ook dat het
springtuig alleen lawaai mocht
veroorzaken, geen slachtoffers.
Dat zou ook zo verteld zijn geweest
door deskundigen in Iran, die het
explosief getest zouden hebben.
Het koppel zei ook dat ze zich on-
der druk gezet voelden door Iran.

Over de betrokkenheid van de
vierde verdachte, de Brusselse po-
eet Mehrdad A., is minder geweten.
Na de arrestatie van het Wilrijkse
koppel werd Assadollah A. ingere-
kend op doorreis in Duitsland.

Moordende MOIS
De rechtszaak zal over de hele we-
reld met aandacht worden gevolgd.
De Staatsveiligheid had eerder al
op papier gezet dat ‘de aanslag uit-
gedacht is in naam en onder im-
puls van Iran. Het gaat niet om een
persoonlijk initiatief van Assadol-
lah A.’ Ook Rik Vanreusel, de advo-
caat van de burgerlijke partijen,
verklaarde dat het spoor van staats-
terrorisme ‘zeer duidelijk’ blijkt
uit het gerechtelijk onderzoek. 

In september is er nog een
nieuw proces-verbaal aan het dos-
sier toegevoegd dat meer toelich-
ting geeft bij de activiteiten van de
Iraanse inlichtingendienst MOIS
in Europa. Daarin wordt gemeld
dat er sinds 2015 opnieuw Iraanse
opposanten vermoord worden in
Europa. ‘Er zijn sterke vermoedens
dat MOIS achter deze moorden zit.
De feiten van het dossier-Argo slui-
ten hier wellicht bij aan’, valt te
lezen. Argo is de codenaam die
gebruikt wordt voor dit terreur-
dossier.

Vorig jaar uitte de Nederlandse
regering het vermoeden dat Iran
verantwoordelijk was voor twee
moorden op opposanten in 2015
en 2017 in Almere en Den Haag. De
Deense inlichtingendienst verij-
delde in 2018 nog een aanslag op
drie dissidente Iraniërs. Iran ont-
kende altijd alle betrokkenheid.

Als het tot een veroordeling van
de Iraanse diplomaat en de drie an-
deren komt, is het zeer de vraag wat
dat zal betekenen voor de relaties
met Iran. Buitenlandse Zaken wil
daar niet op vooruitlopen. Onder-
tussen staan MOIS en Assadollah
A. wel al op de Europese terreur-
lijst.

‘De bom ging met een lijnvlucht 
 van Iran naar Oostenrijk’

De bom zat in de koffer van de wagen van het Iraanse koppel en werd ter plaatse onschadelijk gemaakt.  © belga

Stijn Cools

Nasimeh N. 
verklaarde dat het 
springtuig alleen 
lawaai mocht maken,
geen slachtoffers

Tien gemeenten 
trekken aan 
statiegeld-kar

Oom van Ilias (12) 
vrij met enkelband

Onder de slogan ‘Sta-
tiegeld? Yes We Can!’ begint 
vandaag opnieuw een campag-
ne voor de snelle invoering van 
statiegeld op plastic flessen en 
blikjes. Bij de 140 deelnemende 
gemeenten, bedrijven en orga-
nisaties uit België en Nederland 
zijn ook de Vlaamse gemeenten 
De Panne, Bredene, Meerhout, 
Alken, Wevelgem, Maasmeche-
len, Lanaken, Essen, Laakdal 
en Kasterlee.

In Nederland doen 55 ge-
meenten mee, waaronder Am-
sterdam, Den Haag en Utrecht. 
Bij de organisaties vind je aan 
Belgische kant onder meer het 
Algemeen Boerensyndicaat en 
de Bond Beter Leefmilieu, 
waterschap Oostkustpolder en 
Nature & Progrès.

Vanaf vandaag duikt het 
campagnebeeld – een kleurrijk 
blikje en een opgestoken duim 
– in het straatbeeld en online 
op.

Het initiatief gaat uit van de
Statiegeldalliantie, een breed 
Belgisch-Nederlands samen-
werkingsverband, waarvan de 
ngo Recycling Netwerk aan de 
wieg stond eind 2017.

De alliantie voelt zich ge-
sterkt door enquêtes waarin de 
meerderheid van de Belgische 
respondenten zich uitsprak ten 
gunste van statiegeld op blikjes 
en plastic flessen. De voorstan-
ders zien het als hét middel in 
de strijd tegen zwerfvuil.

In acht Europese landen be-
staat het al lang, tien landen be-
slisten de afgelopen vier jaar 
om het in te voeren of uit te 
breiden. Nederland zal statie-
geld op alle plastic flessen heb-
ben tegen juli 2021. ‘Hetzelfde 
kan ook in België’, meent de 
Statiegeldalliantie. ‘De politie-
ke wil is er. De Waalse, Brussel-
se én federale regering hebben 
statiegeld in hun regeerak-
koord vermeld. Het is nu het 
moment om door te zetten.’ (ty)

AFVAL

De oom van
Ilias, de 12-jarige jongen uit 
Mortsel die vier dagen ver-
dween, mag de gevangenis ver-
laten met een enkelband. Dat 
heeft de Antwerpse kamer van 
inbeschuldigingstelling beslist.

Ilias verdween op 17 septem-
ber nadat hij met de fiets vanuit 
Mortsel naar school was ver-
trokken. De verdwijning werd 
meteen als onrustwekkend be-
schouwd. De jongen werd pas 
op zondag 20 september terug-
gevonden, in de Waalse ge-
meente Steenkerke, in het ge-
zelschap van zijn 26-jarige oom.

De onderzoeksrechter hield
de man aan op verdenking van 
ontvoering. Zijn advocaten stel-
len dat de oom een zware in-
schattingsfout maakte door de 
ouders van de jongen niet in te 
lichten, maar hij had volgens 
hen geen criminele bedoelin-
gen. Het psychiatrisch onder-
zoek leverde naar verluidt geen 
verontrustende elementen op. 
(belga)

VERDWIJNING
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Nieuws of tips uit uw gemeente of regio? Bel 03-210 05 18 of mail stadskrant@gazetvanantwerpen.be

werpen, waarin de warmtenetwerken
een cruciale rol spelen.”

Stoomboot
Tom Meeuws, Antwerps schepen van

Leefmilieu, is onder de indruk van de
voorstellen van Shipit. “Het warmte-
net om Nieuw Zuid te verwarmen met
restwarmte ligt klaar, maar wacht mo-
menteel nog op de nieuwe afvalver-
brandingsoven van Isvag in Wilrijk om
effectief operationeel te worden. Shi-
pit maakt zich sterk dit al snel te kun-
nen, in samenwerking met het stoom-
netwerk Ecluse dat de stoom die bij de

afvalverbranding door Indaver wordt
opgewekt, transporteert. Het is fantas-
tisch dat het op en top Antwerpse Shi-
pit met zijn ‘stoomboot of varende
thermosfles’ op zo’n korte termijn
restwarmte in de haven kan tanken
om die via de Schelde af te leveren aan
de aanlegsteiger van Blue Gate. Hier-
mee kunnen niet alleen alle gebouwen
van Nieuw Zuid worden bevoorraad,
maar op termijn ook het stadhuis, an-
dere historische gebouwen, alsook de
appartementen aan de kaaien.”

KARIN VANHEUSDEN

voor een afwatering van 3,8 hectare
verharding”, zegt De Ridder. 

“Dit is een redelijk innovatief project”,
legt Berchems districtsburgemeester
Evi Van der Planken (N-VA) uit. “Re-
genwater afleiden naar een wadi is
niet nieuw. Het water filteren en het
hergebruiken in een park is wel vrij
uniek. Want wanneer regenwater op
de rijbanen valt, komen daar zware
metalen in te zitten.”

“Met dit systeem leveren we een bete-
kenisvolle bijdrage om de waterover-
last in Oud-Berchem op te lossen”, gaat
Van der Planken verder. “Daarbij is het
belangrijk dat de natuurlijke omgeving
behouden blijft en dat het water dat in
het recreatieve park stroomt voldoen-
de proper is. De stad werkt samen met
Aquafin een monitoringsprogramma
uit. Staalafnames van het gezuiverde
water zullen duidelijk moeten maken
waar bijsturing nodig is en wat de ver-
dere opportuniteiten zijn. Het project
wordt dus ook een leerproces.”

Langs de Singel komt een ontvangst-
buffer in de vorm van een langgerekte

Natuurpark Wolvenberg maakt deel
uit van Park Brialmont in Berchem en
werd dit voorjaar aangelegd. Tegen het
einde van 2021 moet het natuurpark
ook een nieuw waterzuiveringssys-
teem bevatten. Regenwater van de rij-
baan van de Singel en van een aantal
straten rond de Uitbreidingstraat zal
opgevangen en hergebruikt worden in
het park. Dat moet gebeuren via een
ontvangstbuffer, een filter en een infil-
tratiebekken in de vorm van twee wa-
di’s of ‘kommen’ die vandaag al aanwe-
zig zijn in het park. “Dat alles is goed

Het regenwater van de Singel en van 
een deel van de omliggende wijk zal 
binnen afzienbare tijd worden 
opgevangen, gefilterd en hergebruikt 
in het natuurpark Wolvenberg in 
Berchem. “Het is uitzonderlijk dat 
regenwater afkomstig van rijwegen 
naar een recreatief natuurpark kan 
gebracht én hergebruikt worden”, 
aldus Antwerps schepen van 
Stadsontwikkeling Annick De Ridder 
(N-VA).

Wolvenberg krijgt eind 2021 innovatief waterzuiveringssysteem

“Mee oplossing bieden aan 
aanhoudende wateroverlast”

gracht met natuurlijk uitzicht. Het ver-
ontreinigde regenwater wordt vervol-
gens naar een grote filterbak geleid die
opgevuld is met kiezels waaraan de
vervuiling blijft kleven. Wanneer na
vijftien of twintig jaar de bak verzadigd
is, moeten die kiezels gereinigd of ver-
vangen worden. Tot slot wordt het ge-
zuiverde water via het infiltratiebek-
ken – de twee wadi’s – zachtjes de
grond in gefilterd.

Die wadi’s hebben vandaag al een re-
creatieve functie. De kleinere wadi is
een speelplek voor kinderen, de grote-
re wadi is een multi-inzetbaar grasveld
waar onder meer kan worden gesport.
Wanneer de nood hoog is, zullen deze

kommen worden ingezet voor tijdelijke
wateropslag om de buurt te behoeden
voor wateroverlast. 

“Het probleem is dat er zo veel verhar-
ding is, dat bij felle regenbuien onder
meer in Oud-Berchem de riolen over-
belast geraken”, zegt Van der Planken.
“Zorg je ervoor dat dat water niet in de
riolen terechtkomt, maar de bodem in
kan sijpelen, dan komt dat alleen maar
ten goede van de omgeving.”

“De werken aan het waterzuiverings-
systeem staan gepland na de zomer
van 2021”, geeft Annick De Ridder nog
mee. “We mikken op het einde van
2021 om het systeem op te starten.”
(evw)

Schepen Annick De Ridder en Berchems districtsburgemeester Evi Van der 
Planken bij een van de wadi’s in natuurpark Wolvenberg. FOTO RR
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Om haar ambitieus Klimaatplan te re-
aliseren, heeft de stad Antwerpen met
een heleboel ondernemers gesproken.
Een van hen, het Antwerpse bedrijf
Shipit, heeft schepen Tom Meeuws
overtuigd om al op zeer korte termijn
een ontwikkelingsproject voor de wijk
Nieuw Zuid uit te werken. Het bedrijf
zou al eind 2021 Nieuw Zuid kunnen
bevoorraden met groene energie, of
specifieker restwarmte, afkomstig van
de industrie in de haven.

“Shipit is een bedrijf dat vijftien jaar
geleden is opgericht om mee de modal
shift te realiseren”, zegt CEO Jan
D’Haeyer. “Intussen hebben we al vele
miljoenen tonnen over water vervoerd
in plaats van over de weg. Na onze
successen in de bouw- en recyclage-
sector, spitsen we ons nu ook toe op de
energiesector. Zo hebben we een unie-
ke en innovatieve technologie ontwik-
keld waarmee we restwarmte of
stoom van de industrie kunnen ver-
voeren over water. Dat doen we door
schepen uit te rusten met warmte-
batterijen. Op deze manier kunnen we
kosten- en energie-efficiënt warmte
halen waar ze in overvloed aanwezig
is, namelijk in de haven. Met onze
nieuwe technologie spelen we perfect
in op het Klimaatplan van de stad Ant-

Shipit voert restwarmte 
haven via boot naar stad

Bedrijf kan vanaf eind 2021 onder meer Nieuw Zuid mee van energie voorzien

Het Antwerpse Shipit heeft een unieke 
innovatieve technologie ontwikkeld 
waarmee het restwarmte of stoom van 
de industrie in de haven over water 
kan vervoeren tot in de stad. Tom 
Meeuws (sp.a), Antwerps schepen van 
Leefmilieu, is enthousiast.

De Oorderdam is een schip van Shipit dat op innovatieve wijze bouwmaterialen vervoert en deze zelf kan laden en lossen 
zonder hulp vanaf de wal. Shipit heeft een nieuwe technologie ontwikkeld waardoor schepen stoom kunnen vervoeren. FOTO SHIPIT

BERCHEM 

Jan D’Haeyer
CEO Shipit

“Door onze
schepen uit 
te rusten met

een warmtebatterij, 
kunnen we op een 
efficiënte manier 
warmte halen waar 
ze in overvloed 
aanwezig is.”

FOTO STEFAAN BEEL
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